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Közel nyolcmillió forint

Jelentős bérfejlesztés vállalatunknál
A vállalat 1971—75. évekre szóló IV, ötéves tervében évi két százalék bér- fejlesztés van előirányozva, összefüggésben a termelési-gazdasági feltételekkel.Az elmúlt időszakban lefolytatott szakszervezeti választások, majd ezt követően a vállalati kollektív szerződésről szóló igazgatói beszámoló vitájában jelentős volumenű bérigények merültek fel, amelyek lényegesen meghaladták a vállalati tervet. A bérigényeket mérlegelve megállapítható volt, hogy azok jogosak, de a többletbér csak úgy biztosítható, ha a tervben szereplő vállalati eredményeket túlteljesítjük és javítjuk gazdálkodásunkat. Ennek lehetőségét mérlegelte a vállalat igazgatói tanácsa és az elvégzett számítások alapján lehetőség kínálkozott arra, hogy a tervben szereplő vállalati eredményt mintegy 30 százalékkal túlteljesítve, az eredeti bérfejlesztés összegét megduplázzuk. Igaz, hogy ez komoly kockázat vállalás, mert a kitűzött eredménytől való elmaradás esetén a részesedési alap lényegesen lecsökken, s ennek a terhére történő elvárható kifizetések is alacsonyabbak lehetnek. Bízva azonban a vállalati kollektíva támogatásában, — elsősorban a vájvégi dolgozók teljesítményének további növelésére számítva — a vállalati igazgatói tanácsa javasolta a vállalati szakszervezeti tanácsnak a fentiekben vázolt magasabb bérfejlesztés megvalósítását 1971-ben, vállalva az intézkedéssel járó kockázatot.Az április 6-i szakszervezeti tanács ülésén elfogadták a bérfejlesztésre vonatkozó célkitűzéseket. Ennek alapján mintegy 7,7 millió forint bérfejlesztést hajtunk végre visszamenő- legesen január 1-től. Ez az összeg nem tartalmazza a vájvégi dolgozók többlet teljesítményére kifizethető béreket. Ennek összegét előre nem is ismerhetjük, mivel a végzett munkának lesz majd a függvénye. A bérfejlesztés során alkalmazandó bérpolitikaiirányelvek a leglényegesebb problémák megoldását tűzik ki célul. így sor kerül pl. a bányaüzemi földalatti és külszíni szállítási dolgozók bérrendezésére, az üzemek szakipari munkásainak bérfejlesztésére, a gépkocsivezetők és a fúrási dolgozók alapvető bérproblémáinak megoldására.Külön foglalkozik a bér- politikai irányelv a munkásnők bérhelyzetével. A

párt nőpolitikái határozata nyomán ez lesz vállalatunknál az első olyan lényeges intézkedés, amely a dolgozó nők anyagi helyzetén segít. A biztosított bérkeret maximális lehetőséget ad ahhoz, hogy vállalatunknál minden üzemben érvényesítsék az „egyenlő munkáért, egyenlő bér” elvét. Üzemeinken múlik, hogy hogyan tudnak ezzel a lehetőséggel élni.A vagonrakodók béraránytalanságának megszűntetésére is sor kerül a bérfejlesztés során, ezért a vállalati átlagnál magasabb béremelésben részesülnek. Az irányelvek az alkalmazotti állományú dolgozók bérfejlesztésével is foglalkoznak. Kiemelt fejlesztésben részesülnek a közvetlen termelést irányító aknászok, művezetők, valamint a személygépkocsi-vezetők. Itt az átlagos fejlesztés havi 100 forint alapbér emelésnek felel meg. A többi alkalmazotti állományú dolgozó átlagos
A párt-végrehajtóbizottság napirendjén a lll-as üzem kommunistáinak munkája 

Elismerés és dicséret — feladatokA Mecseki Ércbányászati Vállalat párt-végrehajtóbizottsága 1971. április 8- án megtárgyalta a III. sz. Bányaüzem MSZMP bizottsága irányító-ellenőrző és gazdaságszervező tevékenységét. A vb úgy értékelte, hogy a tárgyalás alapját képező, az üzemi pb által készített jelentés hűen tükrözte az üzem életében az elmúlt években megmutatkozó fejlődést, reálisan mérlegelte a párt-, a tömegszervezetek és a gazdasági vezetés tevékenységét. Az üzemi párt- bizottság az elért eredmények mellett jól látja saját munkájának a még meglevő fogyatékosságait és alapjában véve helyesen tűzte maga elé a következő időszak legfontosabb feladatait.1. A vállalati végrehajtóbizottság megállapította, hogy az elmúlt években az üzemi pártvezetésben egy megfontolt, körültekintő vezetési stílus alakult ki, amely kedvezően hatott az alapszervi vezetőségek, a párttagság munkájára. Általában megfelelő kapcsolat és együttműködés alakult ki a párt-, tömegszervezeti és gazdasági vezetés között, elsősorban az üzemvezetés szintjén. Javult az üzemi légkör és ennek hatása kedvezően mutatkozik a termelő munkában. A

fejlesztési lehetősége három százalék lesz.Az előzőekben ismertetett bérfejlesztés egy-egy
MegnevezésII. sz. BányaüzemIII. sz. BányaüzemIV. sz. Bányaüzem Ércdúsító Üzem Kutató-Mélyfúró Üzem 

Szolgáltató Üzem Kísérleti-Kutató Üzem KözpontVállalat összesenA vállalat szakszervezeti tanácsa felhívta a figyelmet, hogy a jelentősnek mondható bérfejlesztés végrehatjása során gondosan, körültekintően járjanak el, nehogy újabb bér- feszültségeket okozzanak.Valószínű, hogy minden jogos, illetve elvárható igény még nem kerül kielégítésre a bérfejlesztés során, de lehetőségeink ez évben — a vállalt kockázat mellett — sem alkal-

végrehajtó bizottság elismerését fejezi ki az üzem választott testületéi, kommunistáinak eredményes munkásságát illetően.2. A vállalati vb e kedvező jelenségek elismerése mellett rámutatott, hogy nem minden esetben kielégítő a vezetőtestületeken belül az egyes párttagok aktivitása, személyes felelősségvállalása. Nem kielégítő továbbá esetenként a középszintű párt-, tömegszervezeti és gazdasági vezetésnek munka- kapcsolata.3. A további munka javítása érdekében a vállalati végrehajtó bizottság a következő feladatokra hívja fel az üzemi pártbizottság, az üzem párttagságának figyelmét:— A pártszervezet választott testületéiben fejlesszék tovább a kialakulóban levő, elvi alapokon nyugvó igényes, pártszerű, őszinte, nyílt légkörű pártmunkát.— Szervezettebb, rendszeresebb, hatékonyabb pártmunkát kell meghonosítani az alapszervezetekben, általában javítani kell a testületi- kollektív vezetésimunkát, ezen belül az egyéni felelősséget. Tovább kell lépni a pártépítés munkájának fejlesztésében is.

üzemre vonatkozó keretösszege — a vájvégi többletbér nélkül —• ezer forintban az alábbi:
Alkal-Munkás mázott Összesen933 220 1153691 214 9051026 261 1287896 189 1085528 148 6761320 166 1486253 130 383324 406 7305971 1734 7705masak a fentieknél magasabb összegű fejlesztésre. Éppen ezért a bérfejlesztést fel kell használnunk a vállalati eredmények növelésének anyagi ösztönzésére, hogy a következő évek gazdálkodásához megfelelő bázist képezzünk és a hatékonyság növelésével jobb anyagi feltételeket biztosítsunk dolgozóinknak.Juhász Károly

—• Különös gondot fordítsanak a középszintű párt-, gazdasági vezetők munkakapcsolatára, az együttműködés javítására.— A végrehajtó bizottság törekedjen a párt- bizottság mellett működő munkabizottságok munkájának folyamatossá tételére, a munka színvonalának hatékonyságának emelésére.— A pártszervezet segítse az üzemben a kádermunka fejlesztésében kibontakozó kezdeményezéseket, a káderfejlesztési tervben megjelölt feladatok végrehajtásának rendszeres ellenőrzése mellett, a hármas követelmény szem előtt tartásával, elsősorban a politikai elméleti felkészültség javítását, a vezetői készség színvonalának javítását kell szem előtt tartani.— Az üzemi pártbizottság, illetve végrehajtó bizottság munkájában törekedjen a tömegszervezetek politikai tevékenységének javítására. A szakszervezetben és a KISZ-ben lolgozó kommunisták munkájának, tevékenységének javításával, felelősségük fokozásával biztosítsák a kitűzött feladatok végrehajtását.

Békét a világnak!

Május elsejét ünnepük a munkástömegek a világ minden táján, ' s velük ünnepelnek mindazok, akik szolidaritást vállaltak a munkásosztály történelmi küldetésével. Az ünneplés módja nem mindenütt egyforma. Az egyik országban békés, szocialista építőmunkával ünnepelnek, a másikban sztrájkokkal és tüntetésekkel, a harmadikban fegyveres harccal. Akik ünnepelnek, különböző a bőrük színe, más nyelven fejezik ki magukat, és a világ sok dolgáról eltérnek véleményeik. De mégis egyek! összefogja őket a proletáriátus szolidaritása és internacionalizmusa.Nyolcvankét esztendővel ezelőtt, 1889-ben a II. In- ternacionálé kongresszusi határozata tette május 1-ét a proletár nemzetköziség ünnepévé.Május 1-e azóta is a munkásosztály nemzetközi ünnepe, a demonstráció napja. Ilyenkor számvetés készül arról, hogy hol tart a munkásosztály abban a nemzetközi harcban, amelyet kibékíthetetlen ellensége, a tőke, a nemzetközi imperializmus ellen vív. Az erőviszonyok alakulása kedvez a munkásmozgalmaknak, a felszabadító harcoknak. Nincs olyan nap, amikor ne röppentenének a hírügynökségek világgá a Föld valamely tájáról sztrájkot, fegyveres összecsapásokat. A nélkülözés, a kilátástalanság, a tőke elleni gyűlölet vitte utcára a munkásokat a múlt század végén, ezért ragadott fegyvert 1917-ben az orosz munkás, s ez készteti demonstrációra az olasz, a francia és minden munkást szerte a világon, akit fojtogat a tőke. Az imperializmus jellegéből fakad, hogy egyre nagyobb veszéllyel jár utcára menni tüntetni, modern felszerelésű katonák, rendőrök keze mind „idegesebb”, hamarabb szabadul el a gumibot, billen a ravasz. Gazdáik idegességét jelenti ez. Növekszik a hősök, az áldozatok, de az eredményes harcok száma is. Azt jelzi ez, hogy a munkások, a dolgozók legjobbjai, nemcsak tanúi, hanem formá

lói és alkotói a nagy történelmi időknek. A szocializmus, a haladás erői hatalmasabbak, erősebbek, mint az imperialistáké. Az imperializmussal szemben megfelelő erőt tudunk felmutatni. Mindez nagyobb kötelezettséget és nagyobb felelősséget hárít a szocialista országok munkásosztályára, kommunista és munkáspártjaira. Tovább kell erősítenünk internacionalista összefogásukat, egységüket. Egységre, ösz- szefogásra van szüksége a nemzetközi munkásosztálynak, hogy megtudja hiúsítani a nemzetközi imperializmus ellentámadását a szocializmus és béke erői ellen. Nagy katonai, gazdasági potenciállal rendelkezik az imperializmus, különösen vezető hatalma, az Amerikai Egyesült Államok. A nemzetközi csendőr szerepét vállaló nagyhatalom fegyvertárában megtalálható a fellazítás politikájától, a fegyveres puccs- ig minden.A műhelyeken, gyárakon, a nemzeti határokon áttörő internacionalizmus mindig a leghatékonyabb fegyver volt a tőke, az imperialista monopóliumok ellen küzdő munkástömegek kezében. Jól tudják ezt az imperialisták is, ezért egyik legfőbb törekvésük, hogy a munkásokat megfosszák ettől a fegyvertől. így volt ez a múltban, s így van ma is.Május elsején a világ felhőkarcolókkal tele nagyvárosaitól a legkisebb falvakig megemlékeznek a munka, a nemzetközi összefogás ünnepéről. A szocialista országok munkásai, dolgozó tömegei szabadon, hatalmuk tudatában ünnepelnek, de sok olyan ország van a földgolyón, ahol a szocializmus, a demokrácia, a béke hívei közül sokan börtönben sínylődnek bátorságukért. És éppen ezért időszerű napjainkbanugyanúgy a harcra hívó felszólítás: „Világ proletárjai, egyesüljetek!”, mint amikor ezt a munkásosztály zászlajára írta.
Bimbó József
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Világ proletárjai, egyesüljetek!
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Mint ismeretes, a III-as üzemben március hónapban lezajlottak az alapszervi vezetőségválasztások. Április 17-én került sor a csúcsvezetőség megválasztására a MÉV műszaki klubjában. A küldöttértekezleten 55 fő küldött jelent meg. Az elnökségben helyet foglaltak a vállalati KlSZ-bizottság, az üzemi párt-, szakszervezeti bizottság, az üzemvezetés, valamint a Leőwey Gimnázium és a Tanárképző Főiskola KlSZ-bizottságá- nak képviselői.Somoskői Ervin elvtárs, a küldöttértekezlet elnöke megnyitójában hangsúlyozta a KISZ-tagság felelőségét a választással kapcsolatosan, majd a Leőwey Gimnázium egyik tanulója Váci Mihály egy versét mondotta el.Csóti Imre elvtárs, a csúcsvezetőség titkára szóbeli kiegészítésében többek között beszélt az alapszervi vezetőségválasztások tapasztalatairól, a fluktuáció okozta nehézségekről, valamint a csúcsvezetőségnek az elmúlt évek során hozott határozatairól. Külön kiemelte az 1016-os kormányrendelet, a nők helyzetéről hozott párthatározat, az MSZMP ifjúságpolitikai irányelvei által megszabott feladatokat. A szóbeli kiegészítés után a 39-
Politikai vetélkedővel zárjuk a KISZ-oktatástZárul az 1970/71-es KISZ oktatási év. Üzemeinkben nagyobb részt már befejezték, egy-két helyen napjainkban folynak az utolsó foglalkozások. Ez az időszak rendszerint számvetésre, értékelésre biztatja a felelős szerveket, szervezőket. Az ideológiai tevékenység jelentős feladata KISZ-életünknek. Nem mindegy ugyanis, hogy fiataljaink, akik a jövő építőinek derék hadát alkotják, akikből a holnap vezetői kerülnek ki, mennyiben jártasak ideológiai kérdésekben, mennyiben látják, értik a társadalom kis és nagy összefüggéseit.Ebben az oktatási évben 22 oktatási körben 304 hallgató Jcezdett és 289 fő végzett, ismerkedett a terjedelemre is számottevő oktatási anyaggal. Nem lehet ugyan egyenlőségi jelet tenni az egyes oktatási körök munkája közé, de örömmel állapíthatjuk meg, hogy zömükben jól betöltötték szerepüket. Az egyébként is érdekes tananyagot élénk vitákkal színezték és tették vonzóvá a foglalkozásokat. Elismerés illeti a kör-vezetőket, propagandistákat. Az ő áldozatos munkájuk elengedhetetlen feltétele volt az idei sikeresnek mondható évnek. Szervező munkánk gondosságát dicséri, hogy propagandistáink zöme megfelelő elméleti tudással, felkészültséggel indult a tanévnek. Közülük nyolc fő rendelkezik egy—háromhónapos mozgalmi iskolával, hét fő végezte el a Marxista—Leninista esti középfokú iskolát. Egy propagandista esti egyetemi végzettséggel és négy fő pedig öthónapos KISZ-is- kolával rendelkezik.Propagandistáink kiválo

KISZ küldöttértekezlet 
a lll-as üzemben

es dandár úti Általános Iskola úttörői köszöntötték a küldöttértekezletet, majd vita következett a beterjesztett beszámolóról. Ennek keretében 16 küldött mondotta el véleményét, észrevételeit a csúcsvezetőség munkájáról, a hiányosságokról, és az előttünk álló feladatokról.Eckert Péter elvtárs, a vállalati KISZ végrehajtó bizottság titkára felszólalásában szinte keresztmetszetét adta azoknak a sokrétű feladatoknak, melyek a KISZ-tagságra várnak.Cser János elvtárs, a III- as üzem párt-végrehajtó bizottság titkára méltatta a KISZ-szervezet eredményeit, felhívta a figyelmet a hiányosságokra, s néhány feladat vonatkozásában útmutatásokkal is szolgált.
gatására és képzésére a továbbiakban is nagy súlyt kívánunk helyezni. Tervünk szerint 12 főt irányítunk KISZ-iskolára, 20 főt pedig a Marxista—Leninista esti középfokú iskolára. Ilyen oktatói bázissal úgy gondoljuk megalapozhatjuk KlSZ-oktatásunk további sikereit is.Az elmúlt oktatási év legnépszerűbb formája a politikai vitakör ipari tagozata volt, amelyen 14 oktatási körben 181 KISZ-tag tanult. Részben a hallgatók kezdeményezésére KISZ- bizottságunk úgy döntött, hogy ezen oktatási forma

Tóka Jenő előadásaA Baranya megyei MTESZ Elnöksége vállalatunknál tartotta ülését. A hivatalos programon kívül Tóka Jenő igazgató elvtárs méltatta a vállalatunknál működő tudományos egyesületek jelentősé-
Turista

A természetjáró szakosztály 
- a korábbi évekhez hason
lóan — ez év elején elkészí
tette éves turistaprogramját. 
A program szerint a mecseki 
túrák mellett több napos ki
rándulást terveznek a Bükk- 
hegység, Bakony, valamint a 
Gemenc-i rezervátum egy-egy 
részének megismerésére. Eze
ken kívül szerepel a tervben 
egy kb. 10 napos túra Erdély
be. a Gyergyó-1 havasokba.

A mecseki túrákon a szak
osztály szívesen lát vendége
ket is. A túrákhoz való be
kapcsolódás megkönnyítésére 
az alábbiakban közöljük a 
túraprogram szerint az év el
ső felében még visszalevő tú
rákat :

Május 2. Kárász - Nylrádi va
dászház — Kisújbánya — Hosz- 
szúhetény. Túravezető: Bara
nyai László Kísérleti-Kutató 
Üzem.

A jelölő bizottság terjesztette be ezután javaslatát. A küldöttek szavazása alapján a szavazólistára még egy fiatalt vettek fel, majd a szavazási aktus következett. A szavazás eredménye a következő: csúcstitkárnak Gyulai Sándort egyhangúlag választotta meg a küldött- értekezlet. A csúcsvezetőség tagjai a következő elvtársak lettek: Cs. Tóth Gábor, Takács Angyalka, Becze József, Hajdú Tibor, Ferencz József, Rónaky Magdolna, Novák György és Bus Béla.Az újonnan megválasztott csúcsvezetőségnek ezúton kívánunk sok sikert és eredményes munkát.Herendi István
hallgatói körében, az oktatási idény befejezéseként központi vetélkedőt szervez. Itt fiataljaink számot adhatnak az anyag elsajátításáról, a tanultak gyakorlati alkalmazásának készségéről. A legeredményesebb csapatok tagjait KISZ-bizottságunk jutalomban részesíti. A május végén lebonyolításra kerülő vetélkedőre, melynek időpontját KlSZ-szerveze- teinkkel közölni fogjuk, minden érdeklődőt szívesen látunk, mint versenyzőt és mint hallgatót egyaránt. Sipos Péter
gét, valamint rövid ismertetőt tartott vállalatunk életéről és munkájáról. Az elnökség tagjai elismeréssel nyilatkoztak a sokrétű, eredményes vállalati tevékenységről.
híradó

Május IS. Pécsvárad - Zengő
- Doniba! tó. Túravezető: Spo- 
larics József Kísérleti-Kutató 
Üzem.

Május 23. Abaliget — Tekeres
- Magyarhertelend. Túraveze
tő: Gál József ÉDÜ.

Június 12-13. Jakabhegy — 
Abaliget - Orfű — Lóri - Vá
gót — Sikonda — Pécs. Szál
lás az orfűi vízitelepen. Túra
vezető: Gergelics Lajos Kísér
leti-Kutató Üzem.

Június 27. Bükkösd — Gorica
- Hollófészek - Hetvehely. 
Túra vezető: Rónaki László Kí
sérleti-Kutató Üzem.

Az indulás helyét és idő
pontját a túravezető az érdek
lődők tudomására adja.

Hollós János

Május 1-i
ünnepségek
programjaVállalatunk dolgozói — hagyományainkhoz híven — a munkasikerek mellett ez évben is színes, ötletes szervezésű felvonulással készülnek a munkásszoli- darítás nemzetközi napjának megünneplésére. Az ünnepi rendezvények már április 30-án megkezdődnek.Április 30-án 16.30 órakor a munkásszálló kultúrtermében ünnepi filmvetítés lesz, amelyen bemutatásra kerül az „Ilyen a bányász élete” című filmalkotás.Aprilis 30-án 18.00 órától „Májusi szerenád” címmel a vállalati fúvószenekar, a Hajnóczy úti óvoda előtti téren térzenét ad.Május 1-én 6.00 órától zenés ébresztő Kővágószőlősön, Űjmecsekalján és a Jókai utcában. Közreműködik a vállalati fúvószenekar.8.45—9.15 óráig gyülekezés a felvonuláshoz. Korábbi számunk előrejelzésétől eltérően továbbra is a szokott helyen, a Rákóczi úton a Jókai u. és a „villanyrendőr” közötti szakaszon.Elhelyezkedési sorrend:1. Vállalati fúvószenekar2. Vállalatot jelző tábla3. KISZ, Ifjúgárda4. 10 kisleány virággal5. 10 bányász egyenruhában vonul fel6. Vállalat vezetőiKözpont, Anyag- és Áruforgalmi Főosztály dolgozóiII. BányaüzemIII. BányaüzemIV. Bányaüzem Kutató-Mélyfúró Üzem Ércdúsító — Kísérleti — KutatóSzolgáltató ÜzemFelvonulási útvonal: Rákóczi út, Széchenyi tér, Janus Pannonius utcán át, zárt egységben a Teréz utcáig.15-00 órától Gyermekrajz-verseny a Ságvári Művelődési Ház előtti parkban. Témája: Május elseje ünnepén. Résztvehet minden jelentkező gyermek 6—14 éves korig. Színeskrétákat a rendezők biztosítanak. Eredmény- hirdetés: 18 órakor, a kultúrotthon 9-es termében.15.00 órától szabadtéri kultúr-műsor a Mecsek Áruház előtti téren.17—22 óráig ifjúsági tánc a Ságvári nagytermében.

ElgondolkodtatóA csehszlovák sajtó nemrégiben érdekes adatokat közölt a dohányzásról. A fiúk 12 éves korukban, a lányok általában 16 éves korukban kezdik a rendszeres dohányzást. A fiatalok közül a legerősebb dohányosok a tanulók: az általános iskolás fiúk 55, a lányok 30 százaléka; a középiskolás diákok közül a fiúk 45, a lányok 25 százaléka dohányzik.A felnőttek közül a leg

Események képekben
Választási nagygyűlés a Széchenyi téren. Április 15-én 

négyezer vállalati dolgozónk hallgatta meg Aczél György 
elvtárs beszédét

Üzemi ünnepség a IV. sz. Bányaüzemben. Az 1970-es 
munkaversenyben az üzem dolgozói „Élüzem” címet, vala
mint a „Vállalat legjobb üzeme” cím birtokába jutott. Ké
pünkön Mátrai Árpád igazgatóhelyettes elvtárs az utóbbi 
címmel járó kristályvázát adja át Kerekes Jenő üzemvezetőnek

több munkás dohányzik, — a férfiak 81, a nők 64 százaléka; a mezőgazdaságban dolgozók közül a férfiak 72, a nőknek viszont csak 1 százaléka dohányzik. A prágai kórházakban dolgozó férfi-orvosoknak majdnem a fele dohányos, míg a női orvosoknak pedig egyharmada.A statisztika kimutatásai szerint a matematikusok és az atomfizikusok dohányoznak a legkevesebbet. E képünkön az ünnepség 
résztvevőinek egy csoportja.
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Egy eredményes szocialista brigád

A tényekkel
nem lehet vitatkozni

Bakonya, I. körlet. Már 1969-ben megalakult a körletbrigád, s elnyerte a „Szocialista brigád” címet. 1970. január elsejétől Bartos István a körlet vezetője. Ettől kezdve töretlenül ívelnek felfelé a hármas jelszó minden vonatkozásában a brigád eredményei. Manapság sokszor hallani, hogy a szocialista brigádmozgalom vesztett lendületéből. Ez igaz lehet egy-két esetben, néhány vonatkozásban, de nem általánosítható. Ezt az I. körletbrigád példája is bizonyítja. Bartos István a műszaki vezető korszerű típusa. Szuggesztív egyéniség. Megalkuvást nem ismerő szívós, következetes jellem. Nem hangerővel, hanem erkölcsi erővel, nem frázisokkal, hanem a szakmai tudás magabiztosságával szerez érvényt szavának. Bármiféle szóbeli értékelést kétségbe lehet vonni. A tényekkel azonban nem lehet vitatkozni.to/mű cm/mű1969. 3,44 25,41970. 4,41 29,31971.1. n. év 4,66 34,01970-ben a hat munkaversenyben öt első és egy második helyezést értek el. Éves tervüket 125,5 százalékra teljesítették. Ez év márciusában az üzemben első ízben értek el öt tonnán felüli teljesítményt 34 cm-es vágatteljestímény mellett. Miután tavaly másodszor nyerték el a szocialista brigád címet, az idén ismét beneveztek, mégpedig úgy, hogy a körlet valamennyi csapata vállalást tett. És ezek távolról sem az üzem legjobb csapatai. Csak a 7. csapat nyújt egyenletesen átlagon felüli teljesítményt. Annál izgalmasabb kérdés, hogy lehet átlagos képességű csapatokkal átlagon felüli teljesítményt elérni.Maga Bartos István az üzemvezetés, a politikai és tárasdalmi szervek, a különböző szolgálati ágak hathatós segítségének tulajdonítja az eredményeket. Ez a segítség nélkülözhetetlen, de önmagában nem elég. Király Dezső műhelytitkár, a 68. sz. csapat vezetője a brigád ösz- szeforrottságáról, műszakiak, vájvégiek magasfokú felelősségtudatáról beszél. A dolgozók véleményét nemcsak meghallgatják, de igénylik is. A jó javaslatokat azonnal megvalósít

ják, általánosítják. A munka, a kölcsönös bizalom légkörében folyik. A brigádgyűléseken 90 százalékos a megjelenés. A szervezésnél a megfelelő hely biztosítása a legfőbb gond. A csapatvezetők teljes önállóságot kaptak munkatársaik megválasztásában, a jutalmak elosztásában, félrelépések megítélésében, szabadságok beosztásában. Minden szaknak minden hónapban rendkívüli röp- gyűléseket tartanak, melyeken ismertetik a terveket, követelményeket, megbeszélik a teendőket. A követelmények a havi munka vastörvényei. Nem puszta szavak. Minden esetben megvalósulnak. A csapatok jól előkészített munkahelyeket kapnak. Anyag, üres csille után sohasem kell futkosni. A keresetek a legjobbak az üzemben. Mindenki szívesen dolgozik itt.Bartos István ehhez hozzáfűzi, hogy a bértömeget befolyásoló valamennyi tényező tudatos és folyamatos alakításával igyekeznek ezt a magas kereseti szintet biztosítani. A teljesítménybéreken felül azonban jelentős üzemi prémiumokat is kapnak a csapatok a teljesítmények alapján. A legbüszkébbek azonban arra, hogy a tavalyi munka alapján a körlet 18 dolgozója kapott „Kiváló dolgozó” oklevelet. Nincs tehát „titok” az eredmények mögött. Terv- szerűség, összeforrottság, összefogás, komoly céltudatos munka a sikerek titka. Egyszerűen szocialista módon dolgoznak, a kölcsönös bizalom és megbecsülés légkörében.Bartos Istvánról azt mondta egyszer valaki:— Ilyen ember még nem volt közöttünk.Ez biztos. De legyen. Minél hamarabb és minél több.
dr. TF.

Érdemes újítani!

la ötlettől
az üzemszerű alkalmazásigA vállalaton belül indult újítómozgalom — habár évi mérlegét nem ismerem részletesen — meghozta a várt eredményt. Azok a feladattervek, amelyek az 1970-es évben megoldásra vártak, lényegében, vagy részben megoldódtak, sőt olyan újításokkal is találkoztunk, amelyek a feladatterv megjelölt témáin túl is segítették a gazdaságosabb munkavégzést.Az a sok tényező, amely egy-egy üzemet az „Élüzem”, vagy a „Szocialista munka üzeme” kitüntető cím elnyerésére jogosít, csak azokkal az újításokkal, ésszerűsítésekkel, műszaki fejlesztéssel teljesíthetők, amelyek biztosítják a gazdaságosabb termelést, kiküszöbölik a nehéz fizikai munkát, csökkentik a baleseti veszélyeket. Talán az újítás lényegét is e három szempont határozza meg. örvendetes, hogy a gazdasági szempontokon túlmenően kellő mértékben kerül díjazásra a fizikai munkát megkönnyítő és a baleseti forrásokat kiküszöbölő — aránylag kisebb gazdasági haszonnal járó — újítások többsége. Ebben az elbírálásban rejlik az a törekvés, amelyben mindannyian a gyakorlatban érezzük, hogy az alapvető cél a munka megkönnyítése és biztonságossá tétele.Azok az újítók, akik a gazdasági szempontokon túlmenően a fizikai munka megkönnyítését és a baleseti források megszűntetését teszik lehetővé javaslataikkal, hozzájárulnak ahhoz, hogy a „társadalmunkban legfőbb érték az ember” — jelszó gyakorlati értelmet kapjon. Az újítómozgalom a múlt évben — a Hl-as üzem vonatkozásában is —. meghatározott cél felé haladt. Az újítási feladatterv felhívta a figyelmet számos munkaterületen a tennivalókra. Sokat javult a beadott javaslatokkal kapcsolatos ügyintézés, mégis hagy még kívánnivalót maga után. A beadott újítási javaslatok és a szakvélemények dátumai közötti nagy különbségek jelzik, hogy sokáig

Fokozott felelősséggel az üzem összmunkájáért 
Napfényben a „hajtós” 7-es csapatValahol a Bakonya feletti erdők mélyén, vidám bányászok ülnek egy vízmosás oldalában. A lombok között behatoló napsugár megvilágítja az izzadt, de mosolygós arcokat, azonban még a napsugarak sem képesek behatolni a vízmosás oldalában tátongó sötét üregbe, ahonnan nagyon-nagy sebességgel büdös, poros levegő áramlik kifelé. A II. sz. Bányaüzem 7-es csapata kilyukasztotta az üzem legújabb léggurítóját a napszintre.Általában egy léggurító kihajtása nem különösebb esemény, most mégis írunk róla, mert egy hóromsza- kos fejtési csapat végezte el a munkát, mégpedig rekordidő alatt. A 90 fm. hosszúságú gurítót pontosan egy hónap alatt, március 13-án délutántól április 13-án délutánig fejez-

nyugszanak az intézésre váró akták között az újítási okmányai, ami — hacsak látszólag is — csökkenti az újítás jelentőségét.Számtalan újítás nyer gyakorlati kivitelezést az újító által, s vannak példák arra, hogy a kivitelezés megelőzi a szerződéskötést. Ilyen esetekben természetesen kézenfekvő az újítás létjogosultsága, s annak bevezetése, gyakorlati alkalmazása talán éppen az újító munkáját könnyíti meg, s ezzel magyarázható a dolgozó türelmetlensége az újítási szerződés késése miatt. Ezekkel az esetekkel támasztom alá azt a nézetemet is, hogy az újítók elsődleges célja munkájuk megkönnyítése, biztonságosabbá tétele. Az ebből származó anyagi juttatás teszi érdekeltté a dolgozót abban, hogy spontán fellépő ötleteit a munkakörülmények megjavítása érdekében tervszerű gondolkodássá tegye.Jerney Miklós
Május 10-ig
még lehet jelentkezni

Üdiülés
a Dalmát
tengerpartonVállalatunk biztosítási és önsegélyző csoportja augusztus 4—11-ig Abáziába és augusztus 17—25-ig Ro- vinjba (vonattal) üdülést szervez, az IBUSZ rendezésében 2594, illetve 2770 forintos részvételi díjjal, melyhez az önsegélyző csoport személyenként 600 forint hozzájárulást ad. (Az összegben a költőpénz is benne van.)Jelentkezhetnek azok a CSÉB-tagok, akik legalább egy éves tagságggal ren- lelkeznek.Gazdag program és a tengerpart számtalan szépsége várja az odaérkezőket. További jelentkezéseket május 10-ig, 600 forint előleg befizetésével az üzemek szakszervezeti bizottságai még elfogadnak.

ték be. Az üzem történetében még eddig soha nem fordult elő, hogy ilyen hosszúságú gurítót, amelynek dőlése kb. 40 fok, háromszakos csapat hajtott volna ki. A körletvezetés már az elmúlt év végén ismertette a csapattal, hogy a nyugati 7/a szinten milyen nagy szükség volna áthúzó szellőztetés biztosítására, tehát menynyire fontos az említett légvágat gyors kihajtása.Ilyen előzmények után kezdődött meg a munka. Az első napok nagyon nehezek voltak. Ekkor a körletvezetés ismertette az eddig hasonló munkát végző egyszakos csapatok tapasztalatait. Bus Attila bányatechnikus, aki nemrégiben még hasonló munkán dolgozott, segítette a csapatot a vitla elhelyezésében, az ácsolás módjában, és különösen hangsúlyozta a fész- kézés, bélelés fontosságát. Ezután már lényegesen gyorsabbal? haladtak előre. Rájöttek a műszakváltási megbeszélések rendkívüli fontosságára; hiszen nagyon sokat jelentet az, hogy a leszálló szak tudta mit kell magával vinnie a gurítóba, így ,a le- és felmászkálást sikerültcsökkenteni.Az üzem- és körletvezetés legmerészebb terveiben is csak a május 1-i lyukasztás szerepelt. Erre az esetre az üzemvezetés ötezer forint célprémiumot tűzött ki, illetve minden további nap előnyért ezer forintot. Ekkor a körletvezetés leült számolni a csapattal. Megállapították, hogy durván napi 2 méterrel elérhető az ötzer forint, 2,50 méterrel a tízezer forint, három méterrel a tizenötezer forint. A csapat pedig egyre lelkesebben dolgozott. Az utolsó nyolctíz méteren szabályos verseny folyt, hogy ki fog lyukasztani. S ennek a nagyszerű munkának a következményeképpen április 13-án délután kiértek a napra, a 90 fm-es légvágatot átlagosan 34,0—35,0 cm/műszakos teljesítménynyel kihajtották; Megvan a 15 000 forint!Nemes Lajos csapata az üzem egyik legjobb fejtési, illetve most már gurítóhajtó csapata is. KISZ-bri- gád. A körlet teljes KISZ- szervezete szinte rájuk támaszkodik. Hatszoros szocialista brigád. A csapat törzstagjai közül mindegyik birtokosa már a „Kiváló dolgozó” kitüntetésnek. Nemes Lajos szb-, és vállalati szt-tag.Ismét előreléptünk; Bebizonyosodott, hogy háromszakos csapat is képes hosszú léggurítók hajtására. A jobb levegőellátással pedig megteremtődött a lehetősége a 7/a szinten az andó-robbanóanyag fokozott használatának. Ez pedig megint költség-csökkenést jelent.Gratulálunk tehát a munkához. A csapatnak a lelkesedéséhez, jó munkavégzéséhez. Az üzemvezetésnek, hogy nem sajnálta a pénzt, és nem sajnált kivenni egy fejtési csapatot az érctermelésből a magasabb célok érdekében. Végül Bartos István személyén keresztül a kijrletve- zetésnek, a magasfokú előkészítési és szervezési munkáért. Érdi Krausz Gábor

Hírek
— Április 14-én a III. 

üzem szakszervezeti bizott
ság, a KISZ és az MHSZ 
közös rendezésében egyéni 
lóversenyt tartott 52 fő 
részvételével az üzemi lő
téren.— Az ÉDÜ pártbizottsága április 15-én jól sikerült ankétot rendezett a Kossuth Könyvkiadó megyei vezetőivel, ahol tájékoztató hangzott el a kiadó ez évi terveiről, a terjesztéssel kapcsolatos kérdésekről. Az ankét résztvevői — terjesztők, pártvezetőségi tagok — aktív vélemény nyilvánításukkal járultak hozzá a megbeszélés sikeréhez. A rendezvényen részt vett Gyimesi Gáspár elvtárs, az MSZMP Baranya megyei Bizottságának munkatársa, valamint Németh János, a Kossuth Könyvkiadó megyei vezetője.
A MŰSZAKI KÖNYVTÁR 

HÍREIAz új könyvbeszerzések: 9726. György AntalA Razdan-3 programozása9762. Hazay I.Adjusting calculations in surveing9737. Vámos TiborNagy ipari folyamatok irányítása9739. Fejér Leopold Gesammelte Arbeiten 1—29740. Ezekiel M. — Fox K. A;Korreláció és regresszió analízis9741. Csókán Pál Műanyagbevonat fémeken, fémbevonat műanyagokon.9874. Németh László Bányabiztosítás9876. Homródiné, Botond ÉvaAz iparvállalat szakmai információs rendszere9879. Bognár ElekElőadásmód és beszédtechnika a műszaki gyakorlatban9881. Zdenek Pouba Problems of hydro- termal ore deposition9882. Kubovics—Pantő Vulkanológiai vizsgálatok a Mátrában és a Börzsönyben9883. Végh Sándorné Nem ércek földtana9884. Székiné, Fux Vilma Telkibánya ércesedé- se és kárpáti kapcsolatai9885. Sztrókay—Grasselly Ásványtani praktikum II.9886. Markó — Sebestyén — Stegena Geofizikai kutatási módszerek II.9887. Freud Géza Orthogonal polino- mialsA műszaki könyvtár átköltözött a munkásszálló „A” épület, földszint 17- be. Üj berendezéssel, olvasószobával várja az olvasókat.A műszaki könyvtár ezúton is kéri a Tisztelt Olvasókat, hogy az egy hónapnál régebben kikölcsönzött könyveket, folyóiratokat szíveskedjenek sürgősen visszahozni.Az üzemi dolgozókra való tekintettel a könyvtár nyitvatartási ideje, szombat kivételével, minden munkanapon: 7,30-tól 17óráig.Nyelvi nehézsége van? Megakadt egy szónál? Hívja fel a 7-269 számot és kérdezzen! A műszaki könyvtár szívesen áll rendelkezésére.
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A mecsekaljai úttörők hon
védelmi lövészversenye, me
lyet hazánk felszabadulásának 
26. és az Ütlörő Szövetség 25. 
évfordulója tiszteletére ren
deztek. Rendezők: a Mecsek
aljai iskola úttörő vezetősége, 
a MEV IV. sz. Bányaüzem 
KISZ-bizottsága és MHSZ 
klubja.

Négy iskolából 50 pajtás lé
pett lőállásba, hogy bebizo
nyítsák, méltóan elsajátították 
a honvédelmi kiképzést. Es 
Itt megmutatkozott, örömünk
re, hogy a pajtások között él 
a honvédelem és a sportsze- 
retete. Felemelő hangulatú, 
látványos megnyitó után a 
kispajtások nagy izgalommal 
álltak ki, hogy a lövész ku
pát kiérdemeljék. A győztes 
csapat mostani sikere nem vé
letlen, tudatos és szorgalmas 
edzés bizonyítéka. Ez egyben 
azt is jelenti, hogy a patro
náló lövész klubok nem dol
goztak hiába. Ezekben az is

Mi lesz veled 
Ércbányász csapat?!

Labdarúgóink váltakozó szereplése

Jól sikerült
az úttörők honvédelmi lövészversenye

Lövészverseny a IV. sz. Bányaüzemnél
Immár hagyománnyá vált a 

volt I. üzemnél a műszakiak 
lövészversenye, mely a KISZ- 
vezetöseg által adományozott 
vándorserlcgért folyik. Eddig 
három verseny volt és három
szor cserélt gazdát a serleg: 
1970. április 4. II. körlet, majd 
november 7-én III. körlet, 1971. 
április 4-én az üzemvezetőség 
érdemelte ki. A következő 
verseny augusztus 20-án lesz 
és hogy akkor kié lesz az 
még a jövő titka.

A Felszabadulási Kupa ösz- 
szetett versenyét — mely asz
talitenisz, sakk és lövészetből 
áll — a III-as üzem nyerte hat 
ponttal. Második az EDU 
ugyancsak hat ponttal gyen
gébb helyezése miatt, harma
dik a központ lett.

Otthont kaptak az sakkozók. 
Végleges otthont kaptak az 
Ércbányász sakkozói a mun
kásszálló C épületének III. 
emeleti nagytársalgójában. Ez 
lehetővé teszi számukra a za
vartalan felkészülést a verse
nyekre és egyben biztosítja 
a szakosztály számára a klub
életet is.

Fegyelmezetlenek az üzemi 
csapatok. A Bányász Kupa 
asztalitenisz csapatbajnoksá
gok 15-én megkezdődtek a 
munkásszállón. Már az indu
lásnál távolmaradt indokolat
lanul az EDU, Szálló, Kis.- 
Kut„ IV. üzem IV. akna csa
patai. Figyelmeztetjük a csa
pat vezetőit és játékosait, 
hogy a bajnokság tisztasága 
érdekében három alkalommal 
való távolmaradás a csapat 
kizárását vonja maga után a 
bajnokságból.

Labdarúgó csapatunk az 1970 
tavaszi félfordulós bajnokság 
megnyerése után bajnokjelölt- 
kén indult az 1970/71. évi baj
nokságban. Ekkor még sokan 
nem gondoltak arra, hogy 
ezek a remények eléggé bi
zonytalan tényezőkre épültek. 
Egyik ilyen tényező, - amire 
később lehetett rájönni —, 
hogy amíg az Ércbányász 
együttese a félfordulós baj
nokságot komolyan vette, ad
dig a nyugati csoport többi 

J csapata nem küzdött teljes 
' erőbedobással, igy az elért si-

kolákban a honvédelmi mun
ka jó talajra talált, de hozzá
járultak az üzemek vezetői és 
a pártvezetőség is, amikor 
nemcsak aktívákat adtak az 
iskoláknak, de egyéb felsze
reléssel is segítették.

És végül az eredmények: 
Csapatban: fiú-leány
1. Karikás Frigyes iskola, 2. 
Acsády Ignácz iskola, 3. Me
csekaljai iskola.
Egyéni eredmények: (10 lövés 
álló)
Fiúk:
1. Bóli Sándor 63 Acsády I. 
iskola, 2. Makány György 54 
Karikás F. iskola, 3. Hettinger 
Kálmán 52 Mecsekaljai iskola. 
Lányok:
1. Szentiványi Helga 63 Kari
kás F. iskola, 2. Tircsi Korné
lia 54 Acsády I. iskola, 3. 
Mezővári Anna 53 Acsády I. 
iskola.

A csapatok eredményei:
I. helyezett üzemvezetőség 334,
II. helyezett III. körlet 332,
III. helyezett II. körlet 297 kör
rel.

Egyéni eredmények:
I. helyezett Acs József körlet- 
vezető 92, II. helyezett Kere
kes Jenő üzemvezető 89, Hl. 
helyezett Kárpáti Pál geoló
gus 88 körrel.

PANOV JÓZSEF

Sporthírek
I Miskolcra utaztak az Érc

bányász asztalitcniszezől, hogy 
április 30-án és május 1-én 
résztvegyenek a „Bíró Sán
dor” emlékversenyen, amely 
az Országos Asztalitenisz Szö
vetség rendezésében kerül sor
ra.

Vízre szálltak az evezősök. 
A jó idő beköszöntével az 
Ércbányász legfiatalabb eve
zős szakosztálya megkezdte 
felkészülését az idei nagy 
versenyekre az orfűi tavon.

Nagy érdeklődés mellett 
megkezdődtek a kispályás lab
darúgó mérkőzések küzdelmei 
Már az első forduló meglepe
tésekben bővelkedett. A nagy- 
nevekből álló I-es üzem csa
pata 1:0 arányú vereséget 
szenvedett az igen harcosan 
és okosan játszó Il-es üzem 
csapatától. A többi mérkőzé
seken is jó játék alakult ki 
és ami igen örvendetes, a csa
tárok gólerősségc.

kerek jóval kisebb értékűek 
voltak. Az őszi fordulón már 
jelentkeztek az első meglepe
tések. Az első öt mérkőzésén 
öt pontot szerzett a csapat. 
Csak később sikerült össze
szednie magát a csapatnak, 
amíg végül három pont előny
nyel zárták az idényt.

Az idei kezdés és mérleg 
lényegében nagyon hasonlít az 
őszi forduló nyitányához. Vér
mes remények és nem túl sok 
siker, öt mérkőzésből 4 pont 
a zsákmány és azokat is ha
zai pályán szereztük, a vidéki 
mérkőzéseket elvesztettük. Je
lenleg már két pont hátrá
nyunk van. riválisunkkal a 
Dorog együttesével szemben. 
Az okokat keresve az ember 
akaratlanul a következőkre 
gondolhat: a csapat téli fel
készüléséről csak jót hallot
tunk. tehát a baj nem innen 
indulhatott. Ezt támasztja alá 
a Dunántúli Napló Kupában 
elért szép eredmény is. Es 
azt hiszem itt kell az első hi
bás lépést megállapítani. A 
formaidőzítés nem kell idő
re történt. Miért kellett a csa
patot az idény elejére szinte 
„csúcsformára” hozni?

A másik ok az előzőből kö
vetkezik: a játékosok kezdeti 
túlzott „önbizalma”, amikor 
egyesek azt gondolták, hogy 
elég a „nagy mellény” és csak 
a cipőjüket kell pályára ten
ni, már övék a győzelem. Es 
ha a siker mégsem születik,

Modellező Európa-bajnokság 
Beszélgetés Mohai István szervező titkárral

Húsz országból, mintegy 300 
versenyzővel a körrepülő mo
dellek Európa-bajnokságát 
rendezik városunkban. A 
Nemzetközi Repülőszövetség 
(FAI) a magyar szövetség ké
résére hozzájárult a verseny 
Pécsett történő megrendezésé
hez, elismerve ezzel a magyar 
modellezők kimagasló eredmé
nyeit. A Magyar Modellező 
Szövetség az EB előkészíté
sével Mohai István elvtársat 
bízta meg. Munkája segítésére 
szervező bizottság alakult, 
Mátrai Árpád elvtárs elnök
ségével.

A közelgő nagy verseny za
vartalan lebonyolítása és szer
vezése sokrétű munkát és 
nagy körültekintést igényel a 
szervező bizottságtól. Erről a 
témáról beszélgettünk Mohai 
István szervező titkárral, hogy 
tájékoztatást adjunk lapunk 
olvasóinak arról a munkáról, 
amely egy ilyen nagy verseny 
előtt történik.

Mikor kezdődtek meg az 
előkészületi munkák?
- Az EB előkészületi mun

káit már 1970 őszén megkezd
tük.

Jelenleg milyen munkával 
foglalkozik a szervező bi
zottság?
- Az EB programja már ja

nuárban kialakult. Az öt nap
ból három lesz a versenynap, 
a fennmaradó idő a tréning, 
valamint a műszaki vizsgára 
van biztosítva. Nyugodtan . el
mondhatom. hogy intézmé
nyek, vállalatok, ahol jártak 
a szervező bizottság tagjai, 
megértőén segítettek, hiszen 
városunknak ez az első EB 
rendezvénye. Természetesen

A Pécsi Ércbányász OB I. 
sakkcsapata Budapesten szere
pelt és 7:5 arányú vereséget 
szenvedett a Ny-i vasutas 
együttesétől. Két játszma füg
gőben maradt az ellenfél elő
nyös állásaival. A legközelebbi 
mérkőzésüket május 2-án 9 
órakor a központi klubban az 
FTC ellen játszák.

Magyarország ifjúsági válo
gatott csapata nyerte a Jugo
szláviában megrendezett nem
zetközi sakkversenyt. Az 
együttesben szerepelt Ribli 
Zoltán, az Ércbányász sakko
zója és eredményes játékával 
nagymértékben hozzájárult az 
első hely megszerzéséhez.

HELYREIGAZÍTÁS

Aprilis 15-én megjelent szá
munk sport híreiben tévesen 
címeztük az újmecsekaljai pá
lya hangosító és eredményjel
ző tábla elkészítéséért járó kö- 
szönetünket a Szolgáltató 
Üzem vezetőinek és dolgozói
nak, mert a munkát a IV. 
üzem I. akna dolgozói végez
ték. Köszönetünk tehát nekik 
szól, de a Szolgáltató Üzem 
is Jogosult lesz amennyiben 
a vállalt munkát elvégzi.

K. M.

mert tartósan igy nem is szü
lethet, akkor jön a lélektelen 
játék, jönnek a taktikai fe
gyelmezetlenségek, amelyeket 
harmadik okaként sorolhatunk 
a negativ dolgok között. Csak 
súlyosbítják a helyzetet, hogy 
ezek közül több fegyelmezet
lenség megtorlás nélkül ma
radt. Végül ide kívánkozik ne
gyedik okként, hogy nem 
megnyugtató az utánpótlás 
biztosításának eddig követett 
módszere. Nincs saját nevelé
sű utánpótlásunk. Hacsak 
Doszpodot nem nevezzük an
nak, nem találunk saját neve
lésű játékost a csapatban. 
Csak kívülről hozunk játékost 
és elengedjük, ha egy-egy te
hetséges kinövőben van. Le
het, hogy egy kicsit sötéten 
látok a mérleg megrovásánál, 
de azt minden keppen idősze
rűnek és hasznosnak tarta
nám, ha a szakkör vezetői, 
a csapat illetékesei csak úgy, 
mint a játékosok egy kicsit 
elgondolkodnának a dolgokon. 
A csapat összeségében komoly 
erőt és lehetőséget jelent. 
Szurkolóink nem egyszer meg
győződtek erről. Most talán 
még időben van és talán ko
rábbi reményeinkről sem kel
lene még lemondanunk, ha 
egy kicsit összeszednék magu
kat és a vezetők is elgon
dolkodnának a tanulságokon.

KOVACS MIKLÓS

még nagyon sok munka van 
vissza. Az igazi nagy munka 
júniusban lesz, amikor már a 
névszerinti nevezések is meg
érkeznek. Nagyon sok gondot 
okoz egy ilyen rendezvény 
előkészítése, ugyanis a felté
telek biztosításához új techni
kai eszközöket kell legyártat
ni. Ez a munka Is megfelelő 
ütemben halad és úgy érez
zük, hogy június 15-re min
dennel készek leszünk.

Mely országok jelentették 
részvételüket az EB-re?
- Aprilis végére kell beér

kezni az előzetes Jelentkezé
seknek.' Eddig Csehszlovákia, 
NSZK, Dánia, Finnország, 
Svédország, Ausztria, Svájc és 
Spanyolország nevezése érke
zett be, ezen felül még vár
juk a többi európai országok 
jelentkezéseit

Milyen kategóriában lesznek 
a versenyek?
— Három kategóriában lesz

nek versenyek, amelyek a re- 1 
pülő modellezés körrepülő ré
sze: sebességi, műrepülő és 
team-racing. A magyar model
lezés ezen kategóriákban a 
legutóbbi VB kivételével mind
ig az élmezőnyben szerepelt.

Minek köszönhető, hogy Pé
csett kerül sor az Európa- 
bajnokságra?
- A körrepülő modellezés 

team-racing kategóriában 1964 
óta ad klubunk válogatotta
kat. Vállalatunk vezetőinek a 
klub felé adott kiemelkedő 
segítsége megfelelő lehetőséget 
biztosított a modellezés fej
lesztésére és ez a munka ered
ményekben gyümölcsözik, 
így klubunkat nemcsak or
szágszerte, hanem nyugodtan 
mondhatom az egész világon 
megismerték. A Mecsek Kupa 
modellező verseny évek óta 
nemcsak versenyeredményei
vel, hanem a magyarok által 
közismert rendezéssel bonyoló
dott, így ez megfelelő biztosí
téka volt a nemzetközi szö
vetség elé terjesztett kéré
sünknek.

Befejezésként arra a kér
désre, hogy hazai környezet
ben milyen szereplést vár a 
magyar csapattól, valamint a 
csapatban lesznek-e pécsi ver
senyzők, Mohai elvtárs a kö
vetkezőket válaszolta:
— Először talán annyit, hogy

a magyar csapat 12 fős lesz, 
mindhárom kategóriában rajt
hoz állnak. Három fő sebessé
gi, három fő műrepülő és 6 
fő a tem-raclng kategóriákban 
versenyez. Szeretném, ha az 
EB-n induló válogatott felét 
mi adhatnánk, természetesen 
még vissza vannak a váloga
tott versenyek. Végleges csa
pat kijelölésre csak ezek után 
kerülhet sor, amely június 16- 
án lesz az OB befejeztével. 
Remélem, hogy a hazai kör
nyezetben sikerrel vesszük fel 
a versenyt Európa legjobb mo
dellező versenyzőivel és sze
retnénk kellemes meglepeté
seket szerezni a hazai szurko
lóknak,

K. M.

KERESZTREJTVENY
Májusi köszöntő

Rejtvényünk vfzsz. 1., függ. 9., vizsz. 33.. 65. és függ 17. 
sorában Somlyó Zoltán: Testvérek májusa c. szép verséből 
idézünk. Beküldendő e sorok megfejtése 1971. május 10-ig 
a szerkesztőség címére. A helyes megfejtők között könyvc-

Vizszintes: 14. Sérülés. 15. Ki
ötlő. 16. A belső rész. 17. Női 
hangnem. 19. Kártevő. 21. Ke
reskedelmi cikk. 22. Ételize- 
sitő. 23. Női név. 25. Fogyaszt
ja. 28. KS. 29. Cserben hagy
ja híveit (ford.). 31. Bonyo
lítja. 35. Azonos mássalhang
zók. 37. Beismerne. 38. Sváj
ci kanton. 39. Balaton........
fürdőhely. 40. Jég — németül. 
41. Több mint elég. 42. Tinó
ból lesz. 43 Helyhatározói rag. 
45. Tág. 46. Fehér fém. 47. 
Háziállat. 48. Keret. 50. Szur
kolók öröme. 51. Hint. 53. Tá
mogatják. 55. Tojás - néme
tül. 57. TLII. 59. Sorba mond. 
60. HN. 61. Kevert mór. 63. 
Város Izraelben. 64. Azonos 
magánhangzók. 68. MDVK. 69. 
Bentonit része. 70. Ránc, 73. 
Történelmi mese.
Függőleges: 2. Európai fővá
ros. 3. SET, 4. Háziállat. 5. 
Való fele. 6. Dogma közepe. 
7. Francia város. 8. Elavult 
súlyegység (ford.). 10. Háziál
lat. 11. EA. 12. NMA. 13. Fér
finév. 18. Férfinév. 20. Pere
me. 23. Magához tér. 24. Asz- 
tatin vegyjele. 26. STA. 27. 
Jó ízű. 29. Folytonossági hiány.

Vidékbajnoksági győzelem
Aprilis 10-11-én rendezték 

meg Miskolcon birkózásban a 
vidékbajnokságot. E verseny- 
sorozaton Gond a János a 82 
kg-os váltosúlyban bajnoksá
got nyert. Ennyi szerepel a 
sporhírek között. Gonda Já
nos, aki a PVSK színeiben 
sportol, a IH-as Bányaüzem
ben dolgozik, mint a 28-as if
júsági szocialista brigád veze
tője. Hosszú évek óta kétke
zi munkásként, három mű
szakban dolgozik, e mellett 
sportolni is van kedve és ide
je. Amikor interjút kértem 
tőle, éppen éjszakás műszak
ból jött, de szívesen nyilatko
zott - nem mondta, hogy fá
radt. Arra a kérdésre, hogy 
hogyan lehet összeegyeztetni 
a hárommüszakos munkát, az 
edzéseket és a versenyeket, a 
következőket válaszolta:
- Bizony, nagyon nehéz ösz- 

szeegyeztetni a munkát és a 
sportot. Talán nem tűnik 
nagyképűségnek, ha azt mon
dom, hogy a becsületes mun
kavégzéshez és a jó sportbell 
eredményekhez nagyfokú aka
raterő szükséges. A fárasztó 
munka utáni edzésekhez kell 
is ez. Mivel edzési lehetőség 
sportkörömben csak délután 
van, csak akkor tudok eljár
ni, ha délelőttös, vagy éjsza
kás vagyok. A délutános he
teken az edzőmmel közösen 
összeállított egyéni edzésterv 
alapján dolgozom, ami igen 
változatos, és nagymértékben 
fokozza állóképességemet.

Néhány szót szeretnénk hal
lani arról - és egyben gra
tulálni is - hogyan sikerült 
megszerezni a győzelmet, s 
milyen előzetes munka és fel
készítő versenyek vannak 
ezen eredmény mögött?
- 1971-ben, a vldékbajnok- 

ság lebonyolításáig három ver
senyen vettem részt, ahol két 
első és egy harmadik helye
zést szereztem. Magára a ver

30. Körül kötöz. 32. IAS. 34. 
Város Franciaországban. 36. 
Kopasz. 39. Kicsinyítő képző 
(ford.). 42. O kószál. 44. Ke
leti méltóság. 45. Szovjet folyó 
(ford.). 47. Nem azt. 48. Ré- 
nium és kén vegyjele. 49. A 
tartó. 50. GK. 52. Iráni pénz
egység. 54. Római negyvenki
lenc. 56. Felé. 58. Vissza: az 
ilyen birtokokat felosztottuk. 
60. Pihen. 62. ONTM. 64. Vég
nélküli Edgar. 66. GOÉ. 67. 
Öra méri. 68. Az összeadás 
szava. 71. EY. 72. Megszólítás. 
73. Helyhatározó rag.

Az április 1-1 számban közölt 
keresztrejtvény helyes megfej
tése:
„Mint a néma, hű jóakarat, 
Ügy jöttek, menteni, ők. 
Sírjukat őrizze kegyelet. 
Emléküket az idők.”

Könyvjutalomban részesült:
Bata Miklósaié Pécs, Hajnóczy 
u. 21., Maul János Pécs, En
gels út 73. (II. sz. Bánya
üzem), Rajbár Kálmán Pécs, 
Bánki Donát u. 1/a.

JUHASZ KAROLY

senyre azonban három „hiva
talos” edzéssel utaztam el, mi
vel másfél hónapig sérülés 
miatt nem tudtam edzeni. 
Egyébként a felkészülés fo
lyamán hetente kb. 100 km-t 
futok.

— Nagyon örülök a vidék
bajnoki címnek, de úgy ér
zem, a neheze még hátra van. 
Május l-én kezdődik az or
szágos bajnokság, ahol több 
nagy ellenféllel kell megküz- 
denem, s ahol' szeretnék be
csületesen helytállni és ered
ményesen szerepelni — fejez
te be nyilatkozatát Gonda Já
nos. A szurkolók nevében mi 
is sok sikert kívánunk a jól 
dolgozó, kitűnő versenyzőnek.

Herendi István

MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZ

A Mecseki Ércbányászati Váll. 
dolgozóinak lapja. 
Felelős szerkesztő:

Tóth Béla 
Szerkesztő:

Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

Munkásszálló A épület I. 5.
Telefon: 14-61 Vállalati: 147 

Kiadja:
a Baranya megyei Lapkiadó V. 

Felelős kiadó:
Braun Károly 
Telefon: 15-32, 13-33

Előfizethető
a szakszervezeti bizalmiaknál. 
Előfizetési díj egy évre 12,-Ft 

MEGJELENIK 
KÉTHETENKÉNT.

MÉV Nyomda
Felelős vezető: Hangos Lajos
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A MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZATI VÁLLALAT DOLGOZÓINAK LAPJA

Jó munkánk eredményeként

Kongresszusi zászlót nyertünk

VIII. ÉVF., 10. SZÁM

Többet, jobban, olcsóbban 
Előrehaladás a IV-es üzemben a nagytömegű robbantás elterjesztésében

A fejlődés elengedhetet
len feltétele a termelés fo
kozása, a költségek párhu
zamos csökkentésével. Csak 
így valósítható meg a ma
gasabb keresetek biztosí
tása, az életszínvonal nö
velése. Vállalatunk bánya
üzemeinél a termelés nö
velését alapvetően a jö- 
vesztés hatékonyságának 
fokozásával lehet megol
dani. Különös jelentőség
gel bír ez jelenleg a IV-es 
Bányaüzemben, ahol az I. 
akna dolgozóinak áttelepü- 
lését a IV-es aknához úgy 
kell megoldani, hogy az a 
vállalat termelési terveit

Lakáskérdések — nehéz kérdések
Vállalatunknál mintegy 

1100 lakásigénylőt tartanak 
nyilván. Ezek egy része 
minőségi cserét kér, a má
sik résznek pedig még 
nincs lakása. Május 7-től 
költöznek be a most át
adott Szigeti út 1. szám 
alá. Itt 80 lakást adtak át, 
ezzel az igénylők 20 száza
lékának problémáját sike
rült megoldani.

Kcll-c fizetni? A 17 eme
letes toronyház átadási ha
tárideje ez év május 1. lett 
volna. E határidőt az Épí
tőipari Vállalat nem tudta 
tartani. Vállalatunk veze
tőinek többszöri közbenjá
rására ígéretet tettek arra, 
hogy 1971. június 15-re át
adják az épületet úgy, 
hogy abban víz, villany és 
gáz lesz. Esetleg a külső 
térvilágítás és tereprende
zés marad későbbre.

Mi szükséges ahhoz, hogy 
az ide beköltöző lakóknak 
ne kelljen lakásépítési 
hozzájárulást fizetni? Leg
fontosabb, hogy a BÉV 
tartsa az ígért határidőt. 
Erre szemmel láthatóan tö
rekszik is, mert igen meg
növelte az épületen dolgo
zó létsaámot, kb. 200 fő 
dolgozik itt naponta. Má
sik feltétel, hogy a műsza
ki átadáson minden meg
hívott, mindent megfelelő
nek találjon. A DÉDÁSZ 
a villanyszerelést, a Gáz
mű a gázszerelést stb. Ez 
után adható ki a lakhatá
si engedély, majd a lakás- 
kiutalók. Mindennek na
gyon jól kell menni ah
hoz, hogy ez június 30-ig 
lebonyolódjon. Ha csak jú
lius 1. után lehet beköltöz
ni, akkor bizony fizetni 
kell valakinek, vagy a be
költözőknek, vagy...

Igen, gondoltak arra is, 
hogy a vállalat kifizetné 
az építési hozzájárulást az 
új lakók helyett. Mivel 102 
lakásról van szó, így egy 
millió forinton felüli az 
ehhez szükséges összeg 
nagysága. Ez bizony min
denki nyereségét érintené, 
— mondhatják sokan. Vi
szont akik addig nem kap
tak lakást — tehát sokáig 
voltak hátrányos helyzet
ben, esetleg albérletet fi
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az áttelepülés időszaka 
alatt sem veszélyeztesse.

E gondolatból kiindulva 
az I. körlet műszaki gár
dája és fizikai dolgozói az 
elmúlt hónapban eredmé
nyes lépést tettek a nagy
tömegű robbantások terén. 
A K-i táró 26-os csapatán 
nagyszámú lyuk egyidőben 
történő robbantásával
nagytömegű termelő mun
kahelyet sikerült kialakí
tani. Jóllehet, ezidő sze
rint csak négy robbantás 
adatai állnak rendelkezés
re, máris egyértelműen 
megállapítható a jövesztési 
mód létjogosultsága.

zettek — most még válla
latunk többi dolgozójával 
szemben fizessenek hozzá
járulást? Nehezebbé teszi 
a kérdést, hogy a szeptem
berben átadásra kerülő 
Szigeti út 5. szám alatti 
80 lakásba beköltözők is 
joggal kérik akkor, hogy 
az ő hozzájárulási költsé
güket is fizesse ki a vál
lalat. A két épületben 
együtt 182 lakás van, így 
kb. 1,7—1,8 millió forint
ról lenne szó. E kérdésről 
■dönteni, ha szükség lesz 
rá csak június 15. után le
het. Nem lesz könnyű!

Vege a lakásépítésnek? A 
17 emeletes és a Szigeti út 
5. sz. házak elkészültével 
befejeződik vállalatunknál 
az állami célcsoportos be
ruházásból való lakásépí
tés. Mit jelent ez köznyel
ven? Azt, hogy megszűnik 
az állami pénzen kijelölt 
kivitelezővel való lakásépí
tés vállalatunk részére. Ha 
építeni akarunk, nekünk 
kell kivitelezőt keresni, 
ami ma önmagában sem 
kis probléma, de a leglé
nyegesebb, hogy saját pén
zünkből! A nyereségből és 
a dolgozók hozzájárulásá
ból. A vállalati nyereség
ből a lakásépítés céljára 
félretett összeg 1975-re kb. 
8,5 millió forint lesz. Eb
ből és más formák keresé
sével, esetleg a lakásszö
vetkezetek támogatásával 
— igyekszik a vállalat a 
dolgozóinak lakásproblé
máit továbbra is megol
dani.

Bérelszámolásra leadni! 
1971 .július 1-től, mint az 
közismert, életbe lép az új 
lakbér rendszer. A PIK 
mindenkit értesít, hogy 
mennyi lesz az új lakbére. 
Az értesítéssel együtt meg
kapjuk kitöltve már (név
re szólóan) a „Lakbérhoz
zájárulási igazoló lap”-ot. 
Ezt mindenkinek a kézhez
vételtől számított 15 napon 
belül le kell adnia az üze
me bérelszámolásán. Ha 
ezt elmulasztja, vagy késve 
adja le, nem. kaphat lak
bérhozzájárulást. Ezért 
mindenki gondosan kezelje 
az igazolólapot.

Gábor Mihály

1971. MÁJUS 15.

A 26-os csapat április el
ső felében 2,51 to/mű tel
jesítményt ért el. A hó 
második felében, amikor a 
nagytömegű robbantási 
módszerre tért át, teljesít
ménye 8,3 to/mű -ra emel
kedett.

Hogy ez mit jelent, ar
ról tanúskodjon a csapat 
keresetének ez évi alaku
lása: január 146,50, feb
ruár 161,56, március 160,2 
Ft/műszak.

A csapat április második 
felében kezdte meg a nagy
tömegű robbantásokat, 
mégis április havi kerese
te 230,94 Ft/mű-ra emel
kedett.

Ha a gazdaságosság 
szempontjából vizsgáljuk a 
kérdést, az alábbi néhány 
adat szintén egyértelmű 
választ ad. A körlet rob
banóanyag felhasználásá
nak költsége: januárban 
29,81, februárban 36,—, 
márciusban 32,— Ft/tömör 
köbméter.

Áprilisban körlet szin
ten ez a költség a nagy
tömegű robbantások beve
zetésének eredményeként 
26,07 Ft/tömör köbméterre 
és ha csupán a nagytöme
gű robbantásra vetítjük, 
akkor ez a költség 14,82 
Ft/köbméterre csökkent.

Nem érdektelen megem
líteni, hogy a 26-os csa
pat munkahelyének kőzet
keménysége megegyezik a 
IV. aknai kőzetkeménysé
gével, tehát mindenképpen 
követendő jövesztési mód
ként kell a nagytömegű 
robbantással foglalkozni.

Törekedni kell tehát ar
ra, hogy ez a jövesztési 
módszer ne csak IV-es 
üzemi, hanem vállalati 
szinten is minél szélesebb 
körben terjedjen el, ahol 
erre a lehetőségek adottak.

Györkös József

Geofizikai kísérletek és eredmények 

a III. sz. Bányaüzemben
Üzemünk fizikai és mű

szaki dolgozóinak célja a 
termelékenység növelése, a 
munka hatékonyabbá téte
le. E célt szolgálja az új 
karottálási mérési módszer 
kidolgozása és üzemszerű 
alkalmazása.

A közel féléves kísérle
ti időszak alatt a követke
ző eredmények születtek: A 
karottálást eddig a fúró
sok végezték .Az új rend
szerű méréssel lehetővé 
vált, hogy ezt a munkát a 
karottázs csoport emberei 
végezzék. Tehát kb. 2 mű
szak napi karottálási időt 
sikerült így megtakarítani. 
Eddig külön-külön kellett 
a pontmérést és a folya
matos mérést végezni. 
Most ez egyszerre törté
nik; befelé a pontmérést

Vállalatunk az 1970-es 
évben végzett kimagasló 
termelési eredményei, dol
gozóink színvonalas társa
dalmi és politikai tevé
kenysége alapján elnyerte 
a megyei párt- és KISZ- 
bizottsága, illetve a Szak- 
szervezetek Megyei Taná
csa által adományozott 
kongresszusi versenyzász- 
lót. Az átadási ünnepség
re a közelmúltban került 
sor a központi irodaház 
nagytermében, amikor az 
üzemek és az igazgatóság 
meghívott dolgozóinak je
lenlétében Ambrus Jenő 
elvtárs, a megyei pártbi
zottság tagja adta át a ma
gas erkölcsi elismerést ki
fejező zászlót Kovács Ist
ván elvtársnak. Jelen vol
tak ünnepségünkön szov
jet vendégeink is. Rácz 
Gyula elvtárs megnyitója 
után Tóka Jenő igazgató 
elvtárs ünnepi beszédében 
méltatta dolgozóink, szo
cialista brigádjaink ered
ményes munkáját.

A»*-elmúlt évi vállalati 
tervünk feszített termelési 
és gazdasági feladatot írt 
elő. Adottságaink sem vol
tak túlzottan kedvezőek. A 
vállalat vezetősége nagyon 
komolyan támaszkodott az
I. sz. Bányaüzem, illetve 
az ÉDÜ dolgozói által kez
deményezett kongresszusi 
munkaversenyre. A mun
kaverseny célkitűzése mesz- 
szemenően egyezett a dol
gozók egyéni és kollektív

Százezrek nyomában
Társadalmitulajdon-védelmi aktívák jutalmazása

A társadalmi tulajdont 
a büntető törvénykönyv fo
kozott védelmében részesí
ti. Ha a lopás, sikkasztás, 
csalás, rongálás, hanyag ke
zelés a társadalmi tulaj
dont sérti, ez súlyosabb 
büntetőjogi következmény
nyel jár, mintha ugyaneze
ket a cselekményeket sze
mélyi tulajdon sérelmére 
követik el.

Ez természetes is. Ná
lunk a termelőeszközök 
társadalmi tulajdonban 
vannak. Ez a társadalmi 
tulajdon életszínvonalúnk
nak, gazdasági jelenünk
nek és jövőnknek, politikai 
súlyúnknak alapja. Ha 
védjük, többet védünk, 
mint anyagi javakat.

A szocialista tulajdon vé
delme minden állampolgár 
kötelessége. Erre az elvre 
épül vállalatunknál is a 
társadalmi tulajdon védel
me. Éecsületes dolgozóink 
— és ez ma már döntő

végzik, kifelé pedig a rc- 
gisztrátor átkapcsolásával 
a folyamatos mérést.

Az új mérési módszerrel, 
csak GM-csővel mérve, 
nincs szükség a szintillá- 
ciós detektorra, ami kb. öt
ször drágább a GM-csőnél 
és PRKSZ típusú mű
szerre sem, mivel mind a 
pontmérés, mind a folya
matos mérés ugyanazon 
műszerrel, GM-csöves de
tektorral ellátott RKR tí
pusú (Rekord) műszerrel 
elvégezhető.

Az új mérési módszer 
bevezetésénél a fő problé
mát az jelentette, hogy az 
adott érzékenységű karot- 
tázs-műszer érzékenységé
nek közvetett növelése 
vált szükségessé, melyet

érdekeivel csakúgy, mint a 
vállalati és állami érdek
kel, így nemcsak a széles
körű aktivitás, de a köl
csönös együttműködés vi
szonylag magasszintű ki
bontakozása is jellemezte. 
Vállalati dolgozóink 97 szá
zaléka vett részt a mozga
lom valamilyen formájá
ban és nemcsak brigádok, 
de üzemrészek és üzemek 
is szervezetten illeszkedtek 
e nagyszerű megmozdulás
ban. A közös erőfeszítések 
szerveink, dolgozóink fej
lett politikai érettségének 
kifejezése mellett mérhető 
gazdasági eredményt hoz
tak. 4,5 százalékkal javult 
a kőzet-kitermelésünk, 
jobb lett fémkihozatalunk. 
Fejlődött a fúrási, rabban- 
tási és biztosítási mun
kánk, a szolgáltatatási és 
melléküzemi tevékenysé
günk. Ezen eredmények ér
tékét növelik, hogy állandó 
létszámhiány mellett értük 
el őket és javult a mun
kásvédelmi, baleset- egész
ségügyi helyzetünk.

Dolgozóink átlagbére 3,5 
százalékkal nőtt az előző 
évihez mérten és javult 
szociális ellátottságunk. 
Felszámoltuk a golgotái és 
platói szükség lakótele
pünket és 212 családnak 
juttattunk modern, egész
séges lakást.' Számottevő 
anyagi segítséget adtunk a 
nagycsaládos dolgozóink
nak, segítettük az ilyen 
szülők iskoláztatási gond

többséget jelent — olyan 
szilárd bázis, amelyre bíz
vást építhetünk. Vannak 
azonban elmaradottabb dol
gozóink is. Ezért a tulaj
donvédelem szervezett for
májára is szükség van. Ez 
is olyan azonban, amely 
társadalmi aktívák jelen
tős számú csoportjával va
lósítja meg feladatait. Az 
aktívák száma csak Bako
nyán száznál több. Párt
tagok, pártonkívüliek,
KISZ-tagok, fizikai és ér
telmiségi dolgozók, vájvé- 
giek és kiszolgálók egy
aránt képviseltetik magu
kat e szervezett kollektí
vában.

Ha arra gondolunk, hogy 
1970-ben a társadalmi tu
lajdonban csak Bakonyán 
mintegy 800 ezer forintos 
kár keletkezett, láthatjuk, 
hogy van feladatuk bőven. 
A károk —■ és ez igen bíz
tató jelenség — csak igen 
kis részben származtak

megfelelő idő állandó meg
választással értek el.

Feladat volt még a GM- 
csöves karottázs-műszerhez 
a jelenleg használatban le
vő regisztráló szerkezet 
csatlakoztatása, amely meg
felelő minőségű folyamatos 
szelvényt ad a fúrólyuk 
geológiai értelmezéséhez.

Az újszerű mérési mód
szer kikísérletezése és 
üzemszerű alkalmazása 
Székely Endre vezető geo
fizikus nevéhez fűződik.

Április 27-én a Geofizi
kai Műszaki Tanács foglal
kozott ezen kísérlettel, 
mérlegelte annak eredmé
nyeit, s úgy foglalt állást, 
hogy az új mérési módszer 
a többi bányaüzemeknél is 
bevezethető.

II. I.

jainak megoldásában, nö
veltük az alacsony nyug
díj ú dolgozók segély támo
gatását. Tovább fejlesztet
tük a balatonfüredi üdü
lőnket, a Pécsi tó-i vízite
lepünket. Megoldottuk a 
III. Bányaüzem népes ko
csijainak fűtését.

Dolgozóink megnöveke
dett. segítő tevékenysége 
mérhető le a benyújtott és 
elfogadott 123 újításban >— 
amelyből 111-et már be is 
vezettünk —, továbbá ab
ban, hogy szocialista bri
gádjaink, üzemeink 13 is
kolában, 12 óvodában. 4 
bölcsődében és 3 gyermek
nevelő intézetben végeznek 
folyamatos, patronáló mun
kát. 1970. április 12-én 
KISZ-bizottságunk szerve
zésében 1380 dolgozónk 
végzett egésznapos mun
kát, a kommunista vasár
nap keretében.

Abrus Jenő elvtárs me
leg, elismerő szavak kísé
retében adta át a kong
resszusi zászlót a beszédet 
követően Kovács István 
elvtársnak és további si
kereket, eredményeket kí
vánt vállalatunk valameny- 
nyi dolgozójának.

Az ünnepség végén 9 fő 
központi állományú dolgo
zó kapott Kiváló dolgozó-i 
kitüntetést, illetve 13 üze
mi és 7 igazgatósági veze
tő beosztású dolgozó része
sült pénzjutalomban.

T. B.

bűncselekményből, noha 
ilyenek is akadtak. Zömü
ket a munkahelyi techno
lógiai fegyelem lazasága 
okozta. Ez a jövőre nézve 
kijelöli a feladatok irányát 
is. Ezek a lazaságok vezet
tek pl. olyan balesetekhez, 
amelyek kártérítési kötele
zettséget rónak a vállalat
ra, közvetve a társadalom
ra. A tényleges kárt ezek 
a kártérítési összegek csak 
igen kis részben térítik, s 
számunkra éppen a forint
ban ki nem fejezhető kár 
a lényegesebb, fájdalma
sabb.

A bakonyai éves össze
foglalóból kitűnik, hogy a 
lopások egészen kis terü
letre szorultak. 18 olyan 
kísérletet lepleztek le ta
valy a portán, amelyek 
szögek, csavarok, vezeté
kek, fóliák kicsempészésé
re irányultak. Volt egy 
hűtlen kezelési ügy is (az 
emlékezetes forrázóteknő- 
ügy). Csökkent a fürdőben 
a személyi tulajdon ’sérel
mére elkövetett cselekmé
nyek száma. Ez a társa
dalmi aktívák éberségének 
következménye, de nagy a 
szerepe az öltözői rendtar
tás kidolgozásának, az ér
tékmegőrző dobozok rend
szeresítésének, a fürdőel
lenőrzés megszigorításának 
is.

Maros Tibor, az üzem- 
rendész elégedetten nyilat
kozik az aktívahálózat te
vékenységéről, a rendésze
ti munka üzemi- és párt
megbecsüléséről, támogatá
sáról. A tavalyi munkát 
értékelő aktívaértekezleten 
az üzem társadalmi rendé- 
szei közül 16-an részesül
tek jutalomban. Köztük 
Diósi Ernő, Gyimesi Sán
dor, Riskó József, Rostás 
János, Elekes Géza és má
sok. Három aktívát ter
jesztettek fel miniszteri di
cséretre.

dr. TF.
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A megvalósulás útján
Intézkedések a dolgozó nők helyzetének javítására

A párt nőpolitikái irányelveit 
figyelembe véve, igen jelentős 
intézkedést tett a vállalat ve
zetősége, amikor az 1971. évi 
bérfejlesztésnél kiemelten ke
zelte a dolgozó nők bérhely
zetének javítását. Az elfoga
dott bérfejlesztési irányelvek 
maximális lehetőséget biztosí
tottak az üzemek részére, hogy 
megfelelően érvényesítsék az 
„egyenlő munkáért, egyenlő 
bér” elvét. Az üzemeink éltek 
te a lehetőséggel és a munkás 
állományba tartozó csaknem 
valamennyi nő - 232 fő — bér- 
fejlesztésben részesült. A bér- 
fejlesztés bérkihatása havi át
lagban eléri a 150 forintot, te
hát jól érezhető juttatást je
lentett a nők számára.'

Az alkalmazotti állományba 
tartozó nők közül 425 fő ré
szesült havi 100 forintos át
lagot meghaladó bérfejlesztés
ben. Kiemelten kezelték az 
üzemek a kisegítő, nem ipari 
állományba tartozó - kisfize

tésű nők - bérfejlesztését. 
Gondoltak azokra is, akik je
lenleg szülési, illetve fizetés- 
nélküli szabadságon vannak.

A bérfejlesztésben részesí
tett 657 nődolgozó éves szinten 
közel egy millió forint több
let bérlicz jut, tehát jogosan 
állapíthatjuk meg, hogy igen 
jelentős intézkedést tett a vál
lalat a párt nőpolitikái hatá- 
roztának végrehajtása érdeké
ben.

Az bizonyos, hogy a dolgo
zó nők sokoldalú problémái
nak megoldását, élet- és mun
kakörülményeinek javítását 
csupán bérfejlesztéssel megol
dani nem lehet. Üzemeink 
tudják ezt és a társadalmi 
szervekkel egyetértésben már 
több intézkedést tettek. Egyes 
munkakörökben pl. felmentet
ték a nőket az éjszakai mű
szakról, rendszeresen foglal
koznak a sokgyermekes csa
ládok anyagi helyzetével stb.

Jó példája volt a gondosko

dásnak pl. a központi hivatali 
szakszervezeti bizottság kezde
ményezése, miszerint az év vé
gi részesedésből tartalékolt 
összegből az anyák napja al
kalmából 16 fő részére 7400 
forint segély kifizetését java
solták a sokgyermekes és 
egyedülálló nők között. Az 
április 30-án megtartott kis ün
nepségen Tóka Jenő igazgató 
elvtárs személyesen adta át a 
segélyeket és meleghangú be
szélgetés alakult ki a jelen
levők között a családi prob
lémákról, gondokról.

Igen. így is lehet hozzáállni 
egy határozat végrehajtásához! 
Remélhető, hogy további in
tézkedések születnek a válla
latunknál dolgozó nők hely
zetének javítása érdekében, 
hiszen az említett irányelvek 
igen széles társadalmi, politi
kai, kulturális problémákat, 
illetve feladatokat tartalmaz
nak.

JUHÁSZ KAROLY

Csökkent a „hagyományos" bányász megbetegedések száma, 
nőtt a lakóhelyi és közlekedési sérülések száma

Napirenden dolgozóink egészségügyi helyzete
Társadalmunkban a dolgozók egészségvédelme egyike a 

legfontosabb feladatoknak. Ezért az állam teherbíró képes
ségének megfelelően évről-évre emeli az e célra szánt költ
ségvetési összeget. Vállalatunknál sajátságosságából adódóan 
az általánosnál is kiemeltebb az egészségügyi gondoskodás. 
Elég itt utalni az 1957-ben létrehozott vállalati egészségügyi 
szolgálatra, a rendszeres szűrővizsgálatokra, az azóta fel
épült rendelőintézetre. Vállalatunk párt- és szakszervezeti 
bizottsága, csakúgy mint a gazdasági, műszaki vezetősége 
jelentőségének megfelelően időről-időre napirendre tűzi e 
fontos kérdés értékelését, hogy ezzel is elősegítse dolgo
zóink egészségügyi védelmét. Az 1969. szeptemberi előző be
számoltatás után 1971. április 22-én került újra párt-végre- 
hajlőbizottságunk napirendjére egészségügyi helyzetünk ér
tékelése.
, A vb-ülés tárgyalási alapját a műszaki főosztály és az 
egészségügyi szolgálat vezetőinek írásos jelentése képezte. 
A jelentést készítő Szomolányi Gyula főosztályvezető és Dr. 
Lichner György főorvos mellett résztvett az értekezleten 
több üzemi orvosunk, valamint a megyei pártbizottság ré
széről Dr. Váradi Sándor, illetve a megyei egészségügyi 
szerv részéről Dr. Szabó Lajos főorvoshelyetves.

A közös beszámoló is
mertette, hogy egészség- 
ügyi szolgálatunk ma 73 
orvosi óraszámmal látja el 
feladatát. Rendszeres fel
adatkörük a felvételeket 
megelőző orvosi vizsgálat, 
az időszakos vizsgálatok, 
célvizsgálatok, 'az üzemor
vosi és szakrendelői teen
dők ellátása. A dozimetriai 
részlegünk rendszeresen vé
gez ellenőrző vizsgálatokat 
az ÉDÜ végtermék részle
gében és a földalatti dol
gozók körében. Egészség- 
ügyi szolgálatunk munka- 
körülményei jelentősen bő
vültek az új rendelőinté
zet üzembehelyezése óta, 
de most is problémát je
lent, hogy különösen a se
bészeti és a belgyógyászati 
rendelők óraszáma kevés 
és az üzemorvosi státuszok 
sincsenek mindig feltöltve.

A vállalat dolgozóinak 
egészségügyi állapota javu
ló tendenciát mutat. Érző
dik itt, hogy a kormányza
ti és a vállalati vezetés is 
messzemenően figyelembe 
vette és veszi a külföldi 
tapasztalatokat és felkarol
ja a szolgálat dolgozóinak 
ilyen irányú hasznos kez
deményezéseit. Csökkenést 
mutat a tbc-s megbetege
dések száma, ami 7—8-szo- 
rosára esett vissza az el
múlt 5 évben. Hasonló ja
vulás mutatkozik a szilikó- 
zisos megbetegedések te
kintetében. Ezek a felmér
hetetlen jelentőségű válto
zások elsősorban a bánya
beli körülmények javításá
nak következményei. Mű
szaki dolgozóink számos 
műszaki- technológiai in
tézkedést vezettek be az 
elmúlt időszakban, pl. csak 
a vízöblítéses fúrás beve
zetése érdekében több mint 
100 ezer fm vízvezetéket 
kellett kiépíteni.

Jelentős erőfeszítések 
történtek a zaj és vibrá
ciós ártalmak felmérése és 
elhárítása érdekében. Or
szágosan is elölj ár válla

latunk , intézkedéseiben, 
amikor a hallás megbete
gedés megelőzése érdeké
ben hangszigetelő falak 
építésével, munkaterületek 
„falvédelmével”, fülvédő 
készülékek beszerzésével és 
más módszerekkel védjük 
dolgozóink testi épségét. 
Ugyanilyen konkrét kér
dés, hogy szakembereink 
kutató munkáját is fel
használva igyekszünk
olyan munkakörülményt 
teremteni, hogy dolgozóink 
mentesüljenek a fúrógépek 
okozta „vibrációs” megbe
tegedéstől. Ezév végéig le
szerelik az üzemelő PR-24 
LU fúrókalapácsok gyári 
fogantyúit, kedvezőbb ha
tású gumírozott kötélfogan- 
tyúra, ami egy újítás ered
ménye. Kísérletek folynak 
fúrókocsik és állványok 
üzembehelyezésére.

Pozitív lépésként fogad
ták azt is, hogy egészség- 
ügyi szolgálatunk állatkí
sérletekkel, célvizsgálatok
kal segíti más irányú be
tegségek megelőzését is, 
amelyet országos szakinté
zetek is elismeréssel nyug
táztak.

E pozitív jelenségek meg
állapítása mellett a végre
hajtó bizottság felhívta a 
figyelmet, hogy nyugalmat 
nem ismerve, minden ille
tékes szervnek és vezető
nek szüntelen törekedni 
kell továbbra is dolgozóink 
egészségvédelmének javí
tására, a még meglevő hiá
nyosságok megszűntetésére. 
Egyik ilyen égető problé- i 
ma, hogy az üzemorvosi 
helyeket stabil orvosokkal 
kell betölteni, továbbá, 
hogy bővítsék a rendelői 
óraszámokat, elsősorban a 
sebészeten és a belgyógyá
szaton. Érthetetlenül ma
gasra nőtt a táppénzes be
tegnapok száma, annak el
lenére, hogy az üzemekben 
csökkent az üzemi megbe
tegedés és az üzemi balese
tek száma. Sokan talán 
nem is hinnék el, hogy

vállalatunknál mjnden 
egyes dolgozóra 24—30 be
tegnap ' esik évente. E 
munkakieséseket zömében 
a lakóterületi és közleke
dési sérülések adják. Ko
molyabban kellene gondol
ni végre a betegellenőrzés 
megszervezésére, de illeté
kes1 egészségügyi szervek
nek is jobban kellene a 
kérdéssel foglalkozni.

A vb-ülésen kellő alátá
masztást kapott a rehabili
tációs munka jelentősége 
és határozott igényként ke
rült rögzítésre, hogy mun
kaügyi szerveink és az or
vosi szolgálat is tartsa be 
azt a rendelkezést, hogy 
rehabilitációs munkahe
lyekre kívülről ne vegye
nek fel dolgozókat. Hason
lóan feladatként sürgették 
az egészségügyi és nyug
díjazási eljárások intézé
sét. Felsőbb szervekhez ja
vaslatként hangzott el, 
hogy a széntröszttel közö- í 
sen úgynevezett „bányász 
MUCSÖT” kellene létre
hozni, mert a bányászat 
sajátos körülményeit egy 
ilyen összetételű orvosi 
szerv jobban tudná mérle
gelni.

A napirend során még 
számos megoldásra váró 
kérdés és feladat merült 
fel és a megoldás körvo
nalai is kibontakoztak. 
Többek között ilyen új le
hetőségként ajánlotta .Tóka 
Jenő igazgató elvtárs, hogy 
vállalatunk tudományos 
kutató intézete a Kísérleti 
Kutató céltudatos együtt
működést valósíthatna meg 
az üzemi orvosokkal, álta
lában az egészségügyi szer
vünkkel, de jobban kelle
ne élni azzal a lehetőséggel 
is, hogy városunkban jó
hírű orvosi intézetek van
nak. Az ottani szakembe
rekkel mind a két fél ré
szére előnyös kapcsolatot, 
együttműködést lehetne te
remteni. Dr. Váradi főor
vos, a sikondai bányász
szanatórium igazgatója is 
számos, megfontolandó in
tézkedésre, kutatási témá
ra hívta fel a figyelmet. 
Rácz Gyula összefoglalója 
után a vb úgy határozott, 
hogy a legfontosabb fel
adatokat egy 3 tagú bizott
ság összegezze és a válla
lat vezető szerve 2 éven 
belül ismét tűzze napirend- í 
re egészségügyi helyzetünk ! 
értékelését.

Tótli Béla

ESEMÉNYEK KÉPEKBEN
Dolgozóink felvonulása Május elsején.

A IV. üzem

— Sikerrel zárult az 1970,71. j 
évi KISZ-politikai oktatás. Az j 
oktatásra jelentkezett 45 fő
ből 39-en vettek részt az év
záró vetélkedőn, 3 fős csapa
tokban. A 13 csapat magas 
színvonalú felkészültségről 
adott számot, hiszen az első 
és utolsó csapat között csak J 
5 pont eltérés volt. A vetél
kedőn résztvett a Tanárkép- ’ 
ző Főiskola egy csapata is és a : 
szépszámú nézőközönség sorai
ban mintegy 30 főiskolás fia- ] 
tál szurkolta végig a vetél
kedőt. A résztvevők és a ven
dégek a vetélkedő után jól

KISZ-szervezetének

sikerült klub-esten vezették le 
az izgalmakat.

*
- Nagyszabású társadalmi 

munka-akció vette kezdetét a 
kommunista szombaton. Az 
üzem KISZ-csei és szocialista 
brigád tagjai április 17-én 45 
fő résztvctelével társadalmi 
munka-akciót rendeztek. Az I. 
aknai fiatalok egy része a IV. 
akna területén teljesítette vál
lalását. Ez az alkalom csak 
kezdet volt, ugyanis azóta több 
alkalommal menteit I. aknai 
fiatalok a IV. aknához. Két

okból hasznosak ezek a tár
sadalmi munkák. A KlSZ-szer- 
vezet egyrészt így járul hoz
zá az üzem gazdasági felada
tainak megoldásához, más
részt az I. akna dolgozói mi
nél nagyobb számmal ismer
kednek meg a IV. aknai vi
szonyokkal.

*
- Az alapszervezetek tag

gyűlésein nagy felelősséggel 
tárgyalják meg a KISZ-tagok 
a VII. kongresszusra való fel
készülés intézkedési tervét, va
lamint megválasztják a válla
lati KISZ-bizottság küldöttérte
kezletére a küldötteket.

életéből
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Kéeszül a vállalati
kollektív szerződés

Mikor iüzemelhet a IV. szállítóakna ?

Vállalatunk harmadszor 
készít kollektív szerződést. 
A most sorra kerülő szer
ződés megkötése alaposabb 
munkát igényel mint az 
előzőek, mivel ötéves idő
tartamra készül. A válla
lati intézkedési tervnek 
megfelelően lezajlottak az 
előző kollektív szerződés ta
pasztalatairól készített igaz
gatói beszámoló jelentés vi
tái, amelyet a dolgozók 
nagy aktivitása jellemzett. 
Az elhangzott javaslato
kat, észrevételeket az il
letékes albizottságok fel
dolgozták és elkészítették 
a szerződés egyes fejezetei
nek javaslatát. A javasla
tot a vállalat vezetősége, 
majd a szakszervezeti ta
nács fögja megtárgyalni és 
ezek után vitatják meg a 
dolgozók.

Az 1969-70. évi kollektív 
szerződésünk alapjaiban 
betöltötte feladatát, meg
felelően szabályozta a ha
táskörébe utalt kérdéseket. 
Ennek ellenére néhány lé
nyeges kérdésben javasol
nak módosítást, kiegészí
tést az illetékes albizottsá
gok. Ezekből néhányat ki
emelünk az alábbiakban.

Ismeretes, hogy vállala
tunk csak igen korlátozot
tan foglalkoztathat 18 év 
alatti, fiatalkorú dolgozó
kat. A tilalmi rendelkezést 
eddig igazgatói utasítás 
tartalmazta. Az előírások
nak megfelelően az új kol
lektív szerződés rendelke
zik majd a fiatalkorú dol
gozók számára tiltott mun
kakörökről.

A beszámoló jelentés vi
tájában jogosan felvetett 
észrevételek alapján új fo
galmazásban kerül megha
tározásra az átlagkereset 
számításának módszere. A 
Munka Törvénykönyve és 
egyéb jogszabályi előírások 
alapján egyes esetekben a 
dolgozókat átlagkeresettel 
kell elszámolni. Az átlag- 
kereset számításánál vi
szont a béralap és a ré
szesedési alap terhére tör
tént kifizetéseket kell fi
gyelembe venni, és így elő
fordulhat kétszeres kifize
tés is, mivel pl. a hűségju
talmat, év végi részese
dést stb. csak a béralap 
terhére történt kifizetések 
alapján számfejtik. Kü
lönbséget kell tehát tenni 
az átlagkereset számításá
nál a béralap és a része
sedési alap terhére történt 
kifizetésnél és ezt kívánja 
szabályozni az új tervezet.

Néhány munkakörben ja
vasolják a személyi túlóra 
keretek felemelését, első
sorban az aknákhoz beosz
tott és karbantartó dolgo
zóknál. A rendkívüli mun
kák esetére — a vállalat 
műszaki igazgatóhelyettesé
nek hatáskörébe utalt — 
eddigi évi 50 túlóra helyett 
100 óra engedélyezését ja
vasolják az albizottság 
tagjai. Az üdülő dolgozói
nak esetenként havi egy 
túlműszak pénzbeni meg
váltását javasolják, mivel 
a folyamatos üzemelés 
miatt a szabadidő kiadása 
nehézséget okoz.

Rendezi a tervezet a 
földalatti dolgozók pótsza
badságával kapcsolatos 
kérdéseit is, amelyet eddig 
igazgatói utasítás szabályo
zott, azonban lényeges el
térés nincs a két szabályo
zás között.

A kollektív szerződés ter
vezete szerint az eddigi 
vállalati típus szakmányok 
helyett „munkahelyi típus 
szakmányokat” kell alkal
mazni. Ennek rendszerét a 
külön kiadásra kerülő ke

zelési utasítás alapján kell 
szabályozni.

Tartalmazza a tervezet a 
már — január 1-i vissza
menőleges hatályú —, meg
valósított bérfejlesztést is.

A bérezés területén is 
javasolnak néhány kisebb 
változtatást. A szakmány- 
bérben foglalkoztatott és 
ideiglenes kiszolgáló mun
kára átrendelt dolgozót pl. 
átlagkeresettel javasolják 
elszámolni az eddigi sze
mélyi bér helyett. A rend
kívüli előleg összegét az 
eddigi 200 forintról 400 fo
rintra kívánják emelni.

Sajnos nagyon hátráltat
ja a munkát, hogy a dol
gozók új besorolási rend
jére vonatkozó NIM vég
rehajtási utasítás kiadása 
késik. A vállalati intézke
dési terv szerint már vitá
ra kész anyaggal kellene 
rendelkeznünk, de az utasí
tás hiányában az illetékes 
albizottságok nem tudnak 
e melléklettel foglalkozni.

A kollektív szerődés ter
vezete tartalmazza a már 
jól bevált nyereségpremi
zálási — illetve nyereség
jutalmazási rendszert. A 
vita során a dolgozók ki
fogásolták, hogy a kifize
tett nyereségjutalmak el
aprózódtak az alkalmazott

Áz összekovácsolódás első lépései

Intézkedések a IV-es akna 
termelésének beindítására

Több mint negyed év 
telt el az I-es és IV-es 
Bányaüzemek összevonása 
óta. 3—4 hónap nem nagy 
idő egy üzem életében, de 
elegendő arra, hogy né
hány tapasztalatot le lehes
sen szűrni. Az a feszült 
légkör, amely az összevo
nást megelőzte, ma már 
feloldódott.

Az üzemvezetés az össze
vonással, a termelés folya
matosságának biztosításá
val, minden felmerülő kér
déssel kapcsolatban részle
tes intézkedési tervet dol
gozott ki, melyet a párt- 
végrehajtóbizottság jóváha
gyott. Az egyes részlegek 
összevonása az intézkedési 
tervben előírt ütemnek 
megfelelően történt. A ta
pasztalatok azt igazolják, 
hogy az eddig összevont 
részlegek eredményesen 
dolgoznak. Tekintettel arra, 
hogy a volt I-es üzem dol
gozóinak új munkahelyet a 
IV-es akna biztosit, már 
most az áttelepülés előtt jó 
megismerkedni az ottani 
viszonyokkal. Ezért az 
üzemvezetés intézkedése 
nyomán műszaki felügyelet 
került átirányításra, hogy 
a teljes áttelepülésig az ot
tani viszonyokkal megis
merkedjen és a területi ta
goltság miatt megnöveke
dett feladatokat zavarmen
tesen ellássa.

A még át nem települt I. 
körlet műszaki dolgozói, 
szocialista brigád — és 
csapatvezetői bányajárás 
keretében ismerkedtek az 
új környezettel, melyről jó 
vélemény alakult ki a ko
rábbi kósza hírekkel ellen
tétben. A bányajárást kö
vetően társadalmi munkát 
szerveztek, hogy ezzel is 
kiszélesedjen a IV-es ak
nai viszonyokkal megis
merkedett dolgozók köre. 
Az intézkedési terv végre
hajtása folyamán sor ke
rült a két üzemrész mun

egyenlősdi elvek következ
tében. Ezért a tervezetben 
javasolják, hogy 300 forint
nál kisebb összegű jutalom 
ne kerüljön kifizetésre. Ez
zel differenciált ösztönzés
re szorítják az illetékes ve
zetőket, mert a keretek 
csak a kiemelkedő munkát 
végzők anyagi elismerését 
teszik lehetővé.

A hűségjutalom elszámo
lásával kapcsolatban ren
dezi a tervezet az iga
zolatlan mulasztások fogal
mát, törlésének lehetőségét 
és a mulasztással járó kö
vetkezményeket.

A kollektív szerződés 
függelékét képező munka
ruha nomenklatúrában is 
néhány többlet juttatásra 
kerül sor. Az egyes kihor
dási idők csökkentése mel
lett gyógycipőt kapnának 
pl. a takarítónők, üdülő 
dolgozói stb.

Csak vázlatosan érintet
tük a fontosabb változá
sokat. A szakszervezeti ta
nács jóváhagyása után a 
szerződés-tervezet teljes 
szövegét megfogják ismer
ni dolgozóink a szöve
ges indoklással együtt és 
lehetőség lesz észrevételeik, 
javaslataik elmondására a 
termelési tanácskozásokon.

J. K.

karendjének összehangolá
sára is. Április 1-től a IV- 
es aknai üzemrész dolgozói 
az új munkarendnek megfe
lelően dolgoznak, ami azt 
jelenti, hogy a dolgozók 
otthonaiktól való távollété
nek ideje egy órával csök
kent.

Az üzemvezetés, vala
mint az első ütemben átte
lepülő I. körlet dolgozói 
felkészülten várják a II. 
félév első napját, hogy ter
melés kiesése nélkül foly
tassák a munkát. Az akna
szerelvények beépítéseit és 
más építéseket kivitelező 
vállalatok végzik. Rajtuk 
áll elsősorban, hogy az 
ígért határidőt betartsák. 
Az üzem vezetőségén és 
dolgozóin tehát nem múlik.

Gy. J.

A szocialista brigádokra mindig lehet számítani
Ahhoz, hogy a III. sz. 

Bányaüzem az elmúlt év 
folyamán komoly és szép 
eredményeket produkált, az 
egyes részlegek, körletek jó 
munkája nagymértékben 
hozzájárult. Az eltelt idő
szak versenymozgalmainak 
értékelésekor szinte min
den alkalommal ott talál
tuk az elsők között a VI- 
os körlet kollektíváját.' Ha 
csak az 1970-es gazdasági 
évet nézzük, ilyen eredmé
nyekkel dicsekedhetnek:
— harmadszor nyerték el 
a „Szocialista körlet” meg
tisztelő címet;
— második helyezést sze
reztek a kongresszusi mun
kaversenyben;
— kilenc csapatuk „Szo
cialista brigád” lett és még 
sorolhatnánk eredményei
ket, melyek a körlet jó 
munkáját dicsérik. Az 1971- 
es szocialista munkaver
seny május 1-vel lezáruló 
szakaszában is első helye-

Annak ellenére, hogy az 
üzembehelyezést meghatá
rozó legfontosabb létesít
ményeken az öt kivitelező 
vállalat munkája befejezé
se előtt áll, még mindig 
nehéz pontosan előre jelez
ni az aknaszállítás és ezzel 
a tulajdonképpeni üzemi 
termelés beindulását. A 
sok éves tapasztalat és kü
lönösen a legutóbbi év ta
nulságai ugyanis józan 
óvatosságra intenek.

Ismeretes, hogy az első 
határidő 1970. december 13. 
volt, ami aztán többszöri 
módosítás után, mint re
ménybeli határidő 1971. jú
nius 30-ra változott. Na
gyon valószínű, hogj» ez a 
terminus nem lesz tartha
tó, annak ellenére, hogy a 
legfelelősebb helyekről az 
ígéretek sokaságával igye
keznek optimista légkört 
teremteni. A június végi 
határidő csak akkor lenne 
tartható, ha holnaptól min
den ígéret teljesülne, már
pedig erre aligha számít
hat bárki is, hisz az ed
digi ígéreteket — akár 
írásban, akár szóban tet
ték — mindenek előtt az 
építőipar részéről rendre 
megszegték. Ennek okait 
kutatni, jelen tájékoztatá
sunknak nem lehet felada
ta.
MIRE SZÁMÍTHATUNK 

MÉGIS?
Mielőtt a válaszadást 

megkísérelnénk, vegyük 
sorra a hátralevő legfonto
sabb feladatokat. Az akná
ban és a rakodókon legké
sőbb e hó 15-ig elkészül
nek mindazon munkák, 
amelyek feltételei annak, 
hogy a kasokat és ellensú
lyokat az aknába enged
jük. A toronyban elhelye
zett 2 db 3500-as Koepe 
rendszerű szállítógép, a 
3 db Ward—Leonard egy
ség, továbbá a gépekhez 
tartozó segéd- és kiegészí
tő berendezések szerelése 
közvetlen a befejezés előtt 
áll, többségüknél az első 
terhelés nélküli próbaüze
melést is elvégeztük, illet
ve ez jelenleg is folyik. 
A szállítógépek üzemére 
reálisan folyó hó 20—25-re 
számíthatunk.

Pillapatnyilag a legkriti
kusabb terület az akna fe
letti toronyszelvény, ahol 
kasvezetékek, kas- és el
lensúly beemelő darupá
lyák, a kas és ellensúly be
emelés, valamint kötélbe
fűzés technológiájának vég
rehajtásához szükséges sze- 
relőpad építése, valamint a 
tartó- és egyéb acélszerke

Az üzemi sikerek részesei
zést ért el. Ebből az alka
lomból beszélgettünk Dró
tos László körletvezető elv
társsal.

— A körlet csapatainak 
többsége szocialista brigád, 
rájuk mindig lehet számí
tani. A kollektív szellemet 
pedig csak dicsérni tudom 
— kezdte Drótos elvtárs, 
majd így folytatta:

— A körlet műszaki kol
lektívája az elmúlt idő
szakban kivette részét a 
műszaki fejlesztés felada
taiból. Itt említeném meg 
a körletszintű ANDO rob
banóanyag bevezetését, a 
robbantási hatásfok növe
lését, a 3 négyzetméteres 
gurítóhajtás bevezetését. 
Ezek hatására körletünk 
nemcsak teljesítményben, 
hanem önköltség vonatko
zásában is előbbre lépett.

zetek mázolása folyik. 
Mindezek befejezése után 
kerülhet sor a külszíni vé
dő-és munkapadok eltávo
lításával az akna felnyitá
sára. Az időpontot folyó 
hó 20—25-re terveztük, tar
tásához azonban fokozot
tabb tempóra van szükség, 
elsősorban az Aknamélyí
tők és az építők részéről.

Közben minden előké
születet megteszünk a kas 
és ellensúly beemelés, illet
ve kötélbefűzések megkez
déséhez. A Ny-i gép tarto
zékainak beépítéséhez 5— 
6 nap szükséges, ezt követ
heti cca. 10 napos idővel 
a technikai berendezés át
építése a K-i oldalra, majd 
újabb 5—6 nap szükséges 
a K-i gép tartozékainak be
szereléséhez. Végül a már 
üzemképes K-i géppel a 
jelzőkábelek aknába építé
se következik. A felsorolt 
feladatok megoldását jú
nius végére tervezzük. Bár 
a követendő technológiát a 
tervezővel és kivitelezővel 
többször is „átrugtuk”, 
hangsúlyozni szeretnénk, 
hogy csaknem teljesen is
meretlen feladat előtt ál
lunk és mindannyian 
ugyancsak „szurkolunk” a 
sikerért.

Minden feladat megoldá
sát sikeresnek feltételezve 
június végén azonban még 
nem lesz üzemképes ak
nánk. Nem tanácsos ugyan
is megfeledkezni arról, 
hogy két géppel felszerelt 
1100 m mély aknát és a 
rakodókon vállalatunknál 
eddig nem alkalmazott be
toló berendezéseket kell 
üzembe helyezni. Mire 
ezek üzempróbája, „beját
szása” többszöri ellenőrzése 
megtörténik, el fog múlla- 
ni a július is és még csak 
fel sem szabad tételezni 
egy esetleges olyan hibát, 
amelynek helyrehozása 
hosszabb időt is igénybe 
vehet.
AMI MÉG SZÜKSÉGES
Nem sokkal rózsásabb a 

helyzet a másik létfontos
ságú létesítménynél a für
dő és öltöző épületnél sem. 
A munkák jelenlegi állása 
és intezítása alapján ítélve 
lehetetlennek tartjuk, hogy 
a fürdő legjobb esetben jú
lius vége előtt olyan álla
potban legyen, hogy ott vi
szonylag elfogadható kö
rülmények között üzemelni 
lehessen. Mi örülnénk a 
legjobban annak, ha az 
építőipar ránk cáfolna. 
Mindezek alapján úgy vél
jük, hogy az aknaszállítás 
megindulásával legkoráb

—. Mindezek mellett 
munkavédelmi őrök bevo
násával fokoztuk a techno
lógiai fegyelem megszilár
dítását, melynek eredmé
nye a baleseti mutatószá
mok csökkentésénél mutat
kozott. Körletünk az eltelt 
időszakban főleg a VI. 
szinten tevékenykedett. A 
kutatott területek sok elő
készítési munkát igényel
tek, s az érclencsék el- 
szórtsága is nehezítette 
munkánkat. Ezeket a ne
hézségeket jó munkaszer
vezéssel, a lehetőségekhez 
képest maximális kiszol
gálással igyekeztünk leküz
deni, s így a gyengébb te
rületeken is eredményesen 
tevékenykedtünk.

Drótos elvtárs a jövő 
terveiről ezeket mondotta:

— Körletünk az üzem

ban augusztus hónapban 
lehet számolnunk. Ekkor 
is azonban csak óvatosan, 
türelemmel és körültekin
téssel lehet az újszülöttel 
bánni.

Végül arra is felkíván
nánk hívni a figyelmet, 
hogy a felsoroltak teljesí
tésével távolról sincs befe
jezve az üzem építése. A 
kiszolgáló létesítmények, és 
ezek közül is elsősorban a 
konyha, étterem, — ha 
azonnal megkezdik is — 
csak ez év végére készül
het el, a többi pedig: a mű
hely, a porta, az autóbusz- 
váró, a raktárak, az utak 
stb. csak a következő év
ben valósulhatnak meg.

K. A.

r r

VERSENYHÍRADÓ
A IV. sz. Bányaüzemben 

„A negyedik ötéves terv si
keréért” indított munka
verseny első szakasza, 
amely a BDSZ. XX. kong
resszusának tiszteiete je
gyében folyt, lezárult.

Á helyezettek részére 
április 30-án üzemi ünnep
ség keretén belül mintegy 
170 000 forint jutalom lett 
kifizetve.
Helyezések:
Háromszakos termelő csa
patok:

I. i>8-as csapat
II. 7-es csapat

III. 21-es csapat IV. akna 
Egyszakos termelő csapa
tok:

I. 40-es csapat
II. 8-as csapat

III. 13-as csapat 
Körletek:

I. III. körlet 
Fenntartó csapatok:

I. 94-es csapat
II. 89-es csapat

III. 81/a csapat
Szállítás:

I. 100-as szak szállítói
Bányamezei szállítás:

I. III. körlet
Bányafúrás:

I. B—4
Perforátor:

I. P—11—12
Gépészet:

I. fa. villanyszerelő br.
II. száll, berend. karb. br.

III. külsz. lakatos br. IV. a. 
Az üzemi ünnepségen ke

rültek átadásra a szocialis
ta brigád mozgalomban el
ért eredményeknek megfe
lelőn az oklevelek, plaket
tek, jelvények és jutalmak
is.

Gy. J.

termelésének kb. egyhar- 
madát kell, hogy produ
kálja. Ez igen nagy fele
lősséget ró a körlet vala
mennyi dolgozójára. Sze
retnénk munkánkkal hoz
zájárulni az üzem terme
lési eredményeinek növelé
séhez, a megszerzett ki
tüntető címek megtartásá
hoz, s ahoz, hogy üze
münk 1971-ben is teljesí
teni tudja vállalásait.

— Szocialista brigád
jaink, valamint a körlet 
egésze 1971-es vállalását 
ennek jegyében tette meg, 
és ennek szellemében kí
vánjuk munkánkat a to
vábbiakban is végezni.

Kívánjuk, hogy sikerül
jön a tervek valóraváltá- 
sa, s ez az évvégi jó ered
ményekben is mutatkozzon 
meg.

Herendi István
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2070 társadalmi munkaóra

Lőtér avatás Bakonyán
Választt várunk!

Pártunk és kormányunk a 
szocialista haza védelmét és a 
védelem fejlesztését az ország 
alapvető feladataival összhang
ban mindig fontosnak tartotta. 
1970-ben pedig határozottan ki
mondta, hogy a haza védelme 
a társadalom közös ügye. En
nek fontosságát ismerték fel 
üzemünk vezetői is, amikor 
az elmúlt év őszén kijelölték 

’ egy megépítendő lőtér helyét. 
E. döntést követően megmoz
dult az egész üzem A szocia
lista brigádok tagjai, üzemünk 
szak- és segédmunkásai, akik 
lelkes társadalmi munkájukkal 
napról-napra előrevitték a lő
tér megvalósulásának ügyét. E 
nagy munkában 178 fő 2070 
társadalmi munkaórával vett 
részt, amelynek eredménye
ként egy több százezer forin
tot érő, elektromos célmozga
tású, zárt rendszerű, az idő
járástól független lövészetet 
biztosító, modem kispuska és 
egy ugyanilyen pisztoly lőtér- 
rel lettünk gazdagabbak.

A sok munkai után aztán 
ránk köszöntött április 29-e, 
amikor is felavathattuk és át
adhattuk rendeltetésének az új 
létesítményünket. Az ünnepé
lyes megnyitóra számos ven
dég érkezett, köztük Réti Ist
ván, az MHSZ Országos El
nökségének főtitkár helyette
se, Vértes József, a Baranya 
megyei MHSZ titkára, Hor
váth István városi és járási 
MHSZ titkára, a rendőrség 
részéről Jeli József őrnagy elv
társ, valamint vállalatunk és 
üzemeink vezetői, akik előtt 
Lábán János üzemvezető 
elvtárs ismertette a munkála
tok történetét, az üzemi MHSZ 
munkáját, további feladatait.

Végül az üzem vezetősége ne
vében köszönetét fejezte ki 
mindazoknak, akik lehetővé 
tették és áldozatos társadalmi 
munkájukkal segítették az új 
lőtér megvalósulását. Ezután 
Vértes József elvtárs fejezte 
ki elismerését és a megyei 
MHSZ nevében 1 db kispuskát 
ajándékozott üzemünknek. Ma
ros Tibor elvtárs, az üzemi 
MHSZ titkára köszönettel vet
te át a lőteret és az ajándé
kot.

Miután a vendégek megte
kintették a lőtér környezetét 
és megismerkedtek belső fel
szereléseivel, máris eldördül
tek az első lövések. Ugyanis 
az avatást még ünnepélyeseb
bé tette az a körülmény, hogy 
most már mi lehettünk a há
zigazdái a Lenin-centenáriumi 
lövészverseny III. fordulójá
nak. .
Az egész verseny ideje alatt 
jó volt hallani az itt is, ott 
Is elhangzó dicsérő, elismerő 
szavakat. Czipó József II. üze
mi MHSZ - kiképzési felelőse: 
„Soha nem látott, nagyszerű 
lőtér. Még elgondolni is szép, 
de hogy ezt ki is vitelezhet- 
tük, nagy segítség kellett! És 
ezt meg is kaptuk üzemünk
től. Ezért csak köszönettel tar
tozunk!” Tarnay László: „Na
gyon örülünk mi sorköteles 
fiatalok is új lőterünknek. Ed
dig is lelkiismeretesen részt- 
vettünk az elméleti oktatáso
kon, hogy a hadseregbe lép
ve már legyenek bizonyos is
mereteink. de a céllövészet 
még érdekesebb és izgalma
sabb lesz. Én sokat szeretnék 
gyakorolni, mert úgy érzem, 
nagyon rám fér.’ •

Közben a versenyzők kezé
ben elhallgattak a fegyverek 
és az ünnepélyes eredmény- 
hirdetésre gyülekeztek. A kel
lemes hangulatban is csak el
ismerő szavakat hallottunk. 
Vértes elvtárs is ezt bizonyí
totta ismételten, amikor még 
egy kispuskával és két darab 
légpuskával megtoldotta erede
ti ajándékát.

A verseny értékelése után 
a jutalmakat Réti elvtárs 
nyújtotta át a versenyzőknek. 
A legszebbet, a serleget a IV- 
es üzem kispuska csapata 
nyerte el. A versenyen a kö
vetkező eredmények születtek:

KISPUSKA EGYÉNI:
1. Tukora István Központ 88, 
Molnár Károly, Palásthy Jó
zsef IV-es üzem 8G-8G, 3. Kis- 
daróczi János Szolgáltató üzem 
83, 4. Csővári Mihály Kis.-
Kut. 78, 5. Mátrai Árpád Köz
pont 77 kör.

KISPUSKA CSAPAT:
1. IV-es üzem 313, 2. Szolgál
tató Üzem 268, 3. Központ 259, 
4. Kis.-Kút. 225, 5. Kutató-

Csapataink sikere a városi bajnokságokon A felraiilcs ieeyelieit
A KISZ városi bizottsága 

rendezésében megtartott Fel- 
szabadulási Kupa verseny dön
tőin elsöprő vállalati siker szü
letett. Április 22-én a Hőerő
mű lőterén rendezett Felsza
badulási Kupa férfi lövész csa
pat versenyét — Misák Csaba, 
Vajon Ferenc, Kis Pál Géza, 
Homolal Gábor és Jaksa Já
nos - összetételű csapatunk 
404 körrel nyerte a II. helye
zett csapat előtt, amely 180 
kört ért el. A soron követ
kező asztalitenisz döntőjén is 
MEV siker született. Gondos 
Edit, Deák Ferencné, Kálmán 
Dóra és Jászó Lászlóné össze

Sporthírek
A tömegsport bizottság ren

dezésében május 18-án női, 
19-én férfi, 14,30 órakor egyéni 
vállalati lövész bajnokság lesz 
a III. sz. Bányaüzem lőterén. 
Jelentkezni lehet az üzemi 
MHSZ-titkároknál.

Vállalati úszóverseny a Ba- 
lokányligetben! Az Ércbányász 
SC és a TB rendezésében, má
jus 26-án 15,00 órai kezdettel, 
vállalati úszóversenyt szervez 
a Balokányban. Jelentkezhet
nek mind azon női és férfi 
úszók, akik részt kívánnak 
venni a versenyen. Jelentkezés 
az üzemi sportfelelösöknél. A 
versenyzők 40 m gyors, 40 m 
hát, 40 m mellúszásban ver
senyeznek a vállalati bajnoki 
címért. A helyezettek értékes 
jutalomban részesülnek. Kér
jük a vállalat dolgozóit, hogy 
minél nagyobb számban ve
gyenek részt a versenyen.

Az OB I-ben szereplő Érc
bányász sakkozói kitűnő játé
kukkal 9,5:2,5 arányú győzel
met arattak az FTC együtte
se ellen. Kettő játszma függő
ben maradt, Palcsó győzelmi. 
Glott döntetlen állásaival. 
Győzelmükkel a csapat a baj
noki táblázat közép mezőnyé
be került. Soron következő 
mérkőzésüket málus 10-án Bu
dapesten, a Honvéd együttese 
ellen játszák.

Arató Csaba Miskolcon is 
győzött. Aprilis 30-án Miskol
con megrendezett „Biró Sán
dor” asztalitenisz emlékver
seny férfi egyes II. osztályú 
versenyét Arató, az Ércbá
nyász kitűnősége nyerte Kol
lár (Aknamélyító) előtt. 'Ezt 
megelőzően Kaposvárott meg
nyerte a vidékbajnokságot.

A tömegsport fegyelmi bi
zottsága: a szolgáltató, Kis.- 
Kut., Bakonya, a IV-es üzem 
és a szálló csapatait kizárta 
a Bányász Kupa asztalitenisz 
csapatbajnokságából. A felso
rolt üzemek csapatai három 
alkalommal nem jelentek meg 
kiírt mérkőzésükre és ezzel 
nagymértékben hátráltatták a 
bajnokság zavartalan befejezé
sét.

Az Ércbányászati dolgozók 
horgász egyesülete május 30-án 
9 és 12 óra között Mohácson 
rendezi meg az egyesületi fel
nőtt és ifjúsági kishal-fogó 
versenyét. A versenyen leg
jobb eredményt elérő felnőtt 
és ifi tagok értékes díjazás
ban részesülnek. Nevezni Ud- 
vardl István versenyfelelősnél 
és a helyszínen lehet.

Mélyfúró Üzem 218, G. III-as 
üzem 208. 7. Il-es üzem 191, 
8. ÉDU 157 kör.

PISZTOLY EGYÉNI:
1. Molnár Károlv IV-es üzem 
90, 2. Nagy Zoltán IV-es üzem 
70, 3. Kerekes Jenő IV-es
üzem 55, 4. Baráth László Kut.- 
Mélyf. Üzem 53, 5. Böhm Mik
lós Kis.-Kut. 42 kör.

NAGY SANDOR

állítású csapatunk fölényes és 
imponáló játékkal 3:0 arányú 
győzelmet arattak a döntőbe 
jutott DEDÄSZ női együttese 
ellen.

Evés közben jön meg az 
étvágy - tartja a közmondás 
—, a lányok sikerétől a férfi 
asztaliteniszezőink sem akar
tak elmaradni. A válogatot
tunk: Harsányl Csaba, Balázs 
György, Suha Gábor és Jutá
si István összetételben szintén 
3:0 arányban diadalmaskodtak 
az AKÖV válogatottja felett.

K. M.

Bányász Kupa állása
III. FORDULÓ

1. Kut.-Mélyf. 3. 3 — — ll: 3 6
2. IV. üzem 3 2 1 - 13: 6 5
3. III. üzem 2 2 - - 6: 3 4
4. II. üzem 3 1 2 - 4: 3 4
5. ÉDU 2 1 - 1 5: 6 2
6.1. üzem 3 - 1 2 5: 7 1
7. Szolgáltató 3 - 1 2 1: 5 1
8. Kis.-Kut. 3 - 1 2 5:ll 1
9. Központ 2 - - 2 4:io 0

Góllövök: 5 gólos Szukk (IV. 
üzem); 4 gólós Bogyal (IV. 
üzem), Adám F. (Kut.-Mélyf.)

A Kis-Kut. üzem női csapata előretörése

Bajnokverés az ÉDÜ-ben
Egy éves múltra tekint visz- 

sza a vállalati szb által kiírt 
Vándor Kupa üzemek közötti 
lövész csapatverseny. E rö
vid idő alatt három alkalom
mal került megrendezésre. Két 
alkalommal az I. üzem, egy
szer pedig az ÉD(J női együt
tese nyerte, amely egyben a 
kupa védője is volt. Aprilis 
27-én megrendezett női negye
dik forduló hozta a kupa tör
ténetében a legváratlanabb 
meglepetést. A versenyek fo
lyamán esélytelennek tartott 
Kis.-Kút. üzem lövész csapata 

i nagy meglepetésre 288 körrel 
megnyerte a versenyt, meg- 

I előzve a III. üzem és az ÉDÚ 
együtteseit.

Verseny előtt többen a III.
J üzemet várták az első helyre,
[ mivel a Felszabadulási Kupa 
nyertesei voltak, de sokan tip
peltek az ÉDÚ együttesére,

I mivel ők voltak a kupa védői, 
í és mellettük szólt a hazai pá
lya előnye Is. A két csapat 
külön versenyt vívott, s köz
ben oda sem figyeltek a sze
rényen résztvevő Kls.-Kut.
Üzem együttesére. A verse
nyek folyamán különösebb si
kereket nem értek el, éppen 
ezért bombaként hatott ered
ményük és egycsapásra az ér
deklődés középpontjába kerül
tek. Az ünnepélyes eredmény- 
hirdetés után határtalan volt 
a versenyzők öröme, könnyes 
szemmel vették ót Bimbó Jó
zsef elvtárstól a serleget és a 

■vele járó üveg pezsgőt. A 
győztes csapat útja nem volt 
könnyű! Eveken keresztül — 
az Időjárástól függetlenül —

I gyalogoltak edzésre a IV.

Nagy csalódás érte má
jus 3-án azt a 20—25 óvo
dást és szüleit, akik úszni 
mentek a Tanárképző Fő
iskola uszodájába. Hermész 
Béla oktató közölte velük, 
hogy öltözzenek fel és 
menjenek haza, mert a 
főiskola vezetősége nem 
engedélyezi, hogy hét éven 
aluli gyermekek látogassák 
az edzéseket, viszont egy 
hónap múlva a Balokány- 
fürdőben szívesen foglal
koznak a gyerekekkel to
vábbra is.

A főiskola határozatának 
végrehajtását Szigeti La
jos sportiskolái vezetőedző 
többször is sürgette. Te
kintettel arra, hogy egy 
hónapról van szó, -a sport
iskola vezetőségének, s el
sősorban Szigeti elvtárs
nak kellene odahatnia, 
hogy a gyerekek továbbra 
is járhassanak az uszodába, 
mert a hosszú kihagyás 
után a kis csemetékkel va
ló foglalkozást szinte elöl
ről kell kezdeni. Ez pedig

Mint minden évben, az 
idén is megrendezésre ke
rül a horgász cél- és táv
dobó világbajnokság. Az 
ICF és CIPS világszövet
ség határozata alapján az 
1971. évi horgász cél- és 
távdobó világbajnokság 
Magyarországon, Pécs vá
rosában kerül megrende
zésre. A nagyszabású sport- 
esemény augusztus 31. és 
szeptember 7-e között lesz 
a Tanárképző Főiskola 
sporttelepén, illetve az 
MHSZ repülőterén. A ver
senyre 28 nemzet felnőtt 
férfi és női csapatai nevez
tek kb. 260 fővel. A meg
rendezés sikere érdekében 
a horgász szövetség tanfo
lyamon képezte ki a ver
seny lebonyolításához szük
séges versenybírókat. Vál
lalatunk horgász egyesüle
téből 13 fő vett részt e 
tanfolyamon, akik sikeres 
vizsgát tettek és a jövőben 
mint nemzetközi verseny
bírók működhetnek.

A. F.

Képünkön a bajnok csapat tagjai, balról jobbra: Varga 
Zója, Rajnai Ottóné TUndök Sándorné és Dékány Lászlóné

üzembe, mert hazai környeze
tükben erre nincs lehetőség 
és túl sok biztatást sem kap
tak eddig üzemüktől. A baj
nok csapat ezúton mond kö
szönetét a IV. üzem aktívái
nak, akik tudásukkal és mun
kájukkal elősegítették a baj
noki cím megnyerését.

A csapat-verseny értékelése 
után került sor a verseny leg
jobb lövőinek jutalmazására. 
A versenyt Beke Józsefné 
(ÉDU) nyerte 82 kör, Nagy 
Agnes (IV. üzem) 78 kör és 
Tündök Sándorné (Kis.-Kut.) 
78 kör előtt. A győztes sze
mélyében új versenyzőt Is

nem lehet célja sem a fő
iskola vezetőségének, sem 
Szigeti elvtársnak! Az 
úszótanfolyamot korábban 
az Ércbányász SC úszó- 
szakosztálya szervezte, de 
1971. január 1-től a Sport
iskola hatáskörébe került 
az „úszóiskola”. A Tanár
képző Főiskola vezetősége 
a szűk fedettuszóda és az 
öltözők túlzsúfoltságára hi
vatkozva tiltotta ki a ki
csiket, pedig az Ércbá
nyász szervezésében több 
év óta folyt a hét éven 
aluliak úszóoktatása.

Vállalatunk dolgozói to
vábbra is igénylik ezt, és 
a szakemberek egyértelmű
en leszögezik, hogy az

SZERKESZTŐI ÜZENETEK

Büki Sándor, Kukái András 
munkatársak (II. üzem) által 
beküldött anyagokat megkap
tuk, köszönjük. Leközlésükre 
anyagtorlódás miatt csak a 
következő számunkban lesz le
hetőségünk.

Szerkesztő bizottságunk kö
vetkező munkaértekezletét má
jus 18-án, 14,30 órakor tart
juk a szekesztőség helyiségé
ben.

A Bányaipari Dolgozók Szak- 
szervezetének 20. kongresszu
sán a központi vezetőségbe vá
lasztották vállalatunk dolgozói 
közül: Abrahám Gézáné, Föl- 
dényi Tibor, Rácz Gyula és 
Steinhéfer Károly elvtársakat.

A SZOT elnöksége a szak- 
szervezeti mozgalomban elért 
tevékenységük elismeréséül a 
„Szakszervezeti munkáért” ki
tüntetés ezüst fokozatát ado
mányozta Simon Sándor vál
lalati szb munkatársának és 
Berta János üzemi szb-titkár 
elvtársnak.

BAKONYA

Anyák napja alkalmából a 
bakonyai KISZ-szervezet negy
venegy édesanyát köszöntött 
virággal és üdvözlőlappal.

Május 1. tiszteletére indított 
munkaversenyben az üzemben 
373 252 forint lett kifizetve a 
legjobbak részére. A munka- 
verseny során 4,G9 to/mfl és 
32,8 cm/mü teljesítmények szü
lettek. A legjobb eredménye
ket a 7-es, 15-ös, 31-es, 32-es, 
43-as, 4G-os csapatok értek el.

merhettünk meg, az ÉDU csa
patának erősségét. Munkatár
sai elmondották, hogy mun
káját becsületesen végzi, szor
galmasan, céltudatosan dolgo
zik. A bajnokságban nem egy
szer tanúbizonyságot tett meg
fontolt, magabiztos, Jó ideg
zetéről. A Jövőre vonatkozó
lag elmondotta, hogy még 
hosszú éveken át szeretne 
eredményesen szerepelni csa
patában és egyéniben az el
következő versenyeken, amire 
sor is kerülhet a május 18-1 
vállalati egyéni bajnokságon.

Kovács Miklós

egészséges nevelés és az 
életvédelem érdekében a 
gyermekeket minél koráb
ban meg kell tanítani úsz
ni. Városunkban azonban 
ennek lehetősége nem biz
tosított, hiszen a Balokány
ban nincs sekélyvízű tan
medence. Várjuk az illeté
kesek válaszát, intézkedé
sét. Ismét feltesszük a kér
dést: miért nem kezdenek 
hozzá Urán városban a tan
medence építéséhez, ami
hez vállalatunk dolgozói 
társadalmi munkát ajánlot
tak fel és a sportkör, a 
vállalat, sőt a város veze
tői is megígérték a segít
séget?

Herendi István

Megtartották az 1971. I. n. 
évi szakszervezeti taggyűlése
ket. Földényi Tibor elvtárs 
kettő bányakörletben is is
mertette a BDSZ kongresszu
son elhangzottakat, valamint 
saját hozzászólását a rehabi
litációs rendelettel kapcsolat
ban.

III-AS BÁNYAÜZEM

Május G-án a III-as üzem 
tanácstermében Anyák napja 
alkalmából ünnepséget rende
zett az irodai szakszervezeti 
alapszervezet és a KlSZ-szer- 
vezet, ahol virággal és sze
rény ajándékkal kedveskedtek 
az anyáknak.

Május 9-én tartott „kommu
nista vasárnap” sikere és a 
dolgozók újabb jelentkezése 
alapján az üzem gazdasági és 
társadalmi szervei május 23-án 
újabb „kommunista vasárna
pot” szerveznek.

Megkezdődött a III. üzemi 
külszíni döntő bővítésének 
építése. A főtartók beemelése 
sikeresen megtörtént és a 
Szolgáltató Üzem folytatja az 
építési munkálatokat.

SZOLGÁLTATÓ ÜZEM

Az üzem 2 új 8 személyes 
Skoda személygépkocsit állí
tott forgalomba. Egyik az 
Anyag- és Áruforgalmi Főosz
tály, másik a Kutató és Mély
fúró Üzem dolgozóinak mun
káját segíti elő. További 3 db 
GAZ típusú terepjáró gépko
csi is megérkezett, amelyek 
javítják a szállítás munkáját.

Az üzem építészeti csoportja 
e hónap folyamán befejezi a 
központosított fúrószár-gyártó 
műhely építését.

A rv-es üzemi kazánház re
konstrukciója során a Szolgál
tató Üzem további olajtüzelé
sű kazán gyártását tette fo
lyamatba, melyet az év fo
lyamán üzembe állítanak.

Gaál Éva művésznő, az Ál
lami Operaház balerinája ven
dégszerepel május 22-én a 
munkásszálló „Zsebszínpadán”. 
A fél 8 órai kezdettel kezdődő 
műsorban fellép még Péter 
László szólótáncos és a 39-es 
dandár úti iskola Ottöröfesz- 
tivál-díjas tánccsoportja. Zon
gorán kísér Heller Agnes zon
goraművész.

MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZ

A Mecseki Ércbányászati Váll. 
dolgozóinak lapja. 
Felelős szerkesztő:

Tóth Béla 
Szerkesztő:

Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

Munkásszálló A épület I. 5.
Telefon: 14-61 Vállalati: 147 

Kiadja:
a Baranya megyei Lapkiadó V. 

Felelős kiadó:
Braun Károly 
Telefon: 15-32, 13-33

Előfizethető
a szakszervezeti bizalmiaknál. 
Előfizetési díj egy évre 12,- Ft 

MEGJELENIK 
KÉTHETENKÉNT.

MEV Nyomda
Felelős vezető: Hangos Lajos


